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Ja teniu a les mans un nou número de eL garRof í. Tot i que
per raons alienes a la nostra voluntat no ha pogut estar enllestit
a principi d’estiu, com era la nostra intenció, esperem que les
informacions i articles que hem recollit des de l’últim número
siguin del vostre interès.
En aquesta publicació, coincidint amb el final de temporada,
hem volgut fer un petit recull de l’activitat esportiva del nostre
poble, dedicant un especial interès al primer equip de futbol
local, que ha assolit un merescut ascens a Primera Regional.
Des de la redacció de eL garRof í els volem expressar la més
sincera felicitació i els dediquem les pàgines que venen a
continuació, amb la crònica de l’ascens i una petita memòria
de l’equip. Tampoc hem descuidat la resta d’equips de futbol
que hi ha a Avinyó i també parlem del Club d’Escacs.
Els cognoms més freqüents al nostre poble, els serveis socials
i els contes guanyadors del primer concurs de contes de
l’escola Barnola, són alguns dels temes que també tractem.
Esperem que pogueu dedicar una estona a la lectura en aquest
retorn de vacances per fer memòria de les coses que s’han fet
al poble en els darrers mesos i us comenceu a preparar per la
festa major, que ja és a la cantonada.

Bona festa major 2002!
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Celebració de l’ascens a Primera Regional

El dissabte 25 de maig es va cele-
brar l’ascens a Primera Regional de
l’equip de futbol d’Avinyó. El pri-
mer lloc del grup 7è de la segona
Regional que donava dret a
l’ascens ja s’havia aconseguit al
camp del Puigcerdà; per tant,
aquell dissabte només quedava el
tràmit del partit contra la Pobla de
Lillet i la celebració. Hi va haver
molt públic, traques i passejada
amb remolc dels jugadors fins a
l’ajuntament. Un cop allà van
enraonar als afeccionats l’alcalde,
el president del club, l’entrenador
i el capità de l’equip. Per acabar
van sortir al balcó i des d’allà van
saludar als seguidors.

REPORTATGE
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Sortida del camp

Una comitiva de cotxes va seguir la

carrossa

Molta gresca dalt del remolc

Final de l’últim partit

Els petits van seguir molt de prop la

celebració

La carrossa entrant a la plaça

El capità de l’equip, David Morral El president, Carles Llimargas L’entrenador, Antoni Pérez
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Resultat final del partit: 9-1

Forni ha estat el màxim golejador de

l’equip

L’equip del  CF Avinyó va ser
format aquesta temporada per
Lluismi, Teo, Calaf, Francis, Chus,
J. Herms, Elies, Ral, Plata, Àngel,
Vilà, Farrés, Tori, Jep, Vicenç,
Forni, Quiti, Octavi, Pere i Cisco.
L’entrenador és Antoni Pérez; el
delegat, Joan Codina; el
massatgista, Ramon Farrés; i el
president, Carles Llimargas. El
dissabte 22 de juny es va fer el
partit d’homenatge als campions
entre el primer equip de l’Avinyó i
l’equip que va aconseguir l’ascens
l’any 1991, i el resultat va ser de 5
a 3 a favor dels primers.

Públic en el partit Avinyó-Pobla

Un dels gols del partit

Classificació   GRUP 7è.  SEGONA REGIONAL  

Equip PJ PG  PE PP GF GC DS PT 
   Avinyo, C.F. "A"  34 23 6 5 115 47 0 75 

   Balconada, U.E. "A"  34 22 6 6 85 46 0 72 

   Artes, F.C. "A"  34 20 8 6 78 51 0 68 

   Palillo, C.F. "A"  34 18 7 9 88 56 0 61 

   P irinaica, F.C. "A"  34 15 8 11 85 59 0 53 

   Callus, C.F. "A"  34 14 10 10 70 61 0 52 

   Jorba,U.D. "B"  34 14 8 12 73 62 0 50 

   Sant Pau Manresa , U.E. "A"  34 14 7 13 71 68 0 49 

   Puigcerda, C.F. "A"  34 14 5 15 69 66 0 47 

   Santpedor, C.F. "A"  34 13 5 16 58 57 0 44 

   Veterans.Catalunya,Af. "A"  34 12 6 16 60 72 0 42 

   Cardona, C.F. "A"  34 9 13 12 62 60 0 40 

   Can Trias, U.D. "A"  34 11 5 18 55 82 0 38 

   Pobla De Lillet, F.C. "A"  34 10 6 18 56 79 0 36 

   Solsona, C.F. "A"  34 9 9 16 50 78 0 36 

   P¦ Sevillista Manresa "A"  34 10 4 20 52 87 0 34 

   El Calvet Esportiu "A"  34 7 9 18 51 93 0 30 

   Pare Ignasi Puig, C.F. "A"  34 8 4 22 60 114 0 28 
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La temporada 1990-1991 el CF
Avinyó va aconseguir l’ascens a
Primera Regional. Llavors, tots els
components de l’equip eren
jugadors d’Avinyó, i era la prime-
ra vegada que amb un equip de

casa s’aconseguia un ascens
d’aquest tipus.
Aleshores hi havia el meu pare de
president, Ramon el Torres, que
acompanyat per Marc Noguera,
Àngel Giralt, el Candela, el Joanet,
Ramon Farrés, el Tonico, el
Corrius, Ton Galante i tota
l’afecció avinyonenca van confiar

amb els fills del poble; n’hi havia
de bons i de no tan bons, però amb
il·lusió, confiança i lluita constant
ho van aconseguir.
Recordeu l’equip? Era format per
Màrius Escànez, el Masplà, el
Coco, l’Albertet, Genís Careta,
Josep Muntada, Santi Serra, Manel
Noguera i els meus germans Jordi
i Miquel (Key) Pedragosa, i n’hi
havia només cinc de fora: el
Subirana, el Prat, Pere Alsina,
Ramon Boatella i el Cristòbal.
Enguany s’ha tornat a aconseguir
l’ascens, tot i que, a diferència de

l’anterior, la majoria dels jugadors
són forasters. Aprofito per felici-
tar l’equip actual, junta directiva i
persones col·laboradores que han
tornat a assolir aquesta gran fita.
Enhorabona, seguiu així!
Un poble amb gent il·lusionada,
lluitadora i amb confiança necessita
d’algú que tiri del carro, perquè els
joves ho necessiten, i ara fa onze
anys el meu pare i els seus
col·laboradors ho van aconseguir.
Felicitats a tots!

Gemma Pedragosa

L’altre ascens del CF Avinyó a Primera

  Equip de la temporada 90-91
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L’ascens del CF Avinyó a Primera
Regional ha despertat en mi un
sentiment d’alegria i de nostàlgia
alhora. Alegria per haver estat ju-
gador d’aquest club durant 9
temporades i conèixer de primera
mà què senten els protagonistes
d’aquesta gesta, i nostàlgia pel re-
cord d’un  moment idèntic viscut
ara fa 11 anys.
El dia 19 de maig de 1991 Televisió
d’Avinyó va preparar dos progra-
mes especials: una entrevista amb
els dos candidats a les eleccions
municipals i una taula rodona (se-
guida d’una retransmissió del partit
Avinyó-Balconada) amb el
president, l’entrenador, el delegat
i alguns jugadors de l’equip que va
pujar per primera vegada a Prime-
ra Regional. ¿Qui no recorda el
Coco amb samarreta, corbata, am-
polla i copa de cava sobre la taula;
el moderat míster Morales
explicant el 3-4-3 que tants partits
ens havia fet guanyar; el Currius
mirant cap al monitor i reivindicant
la continuïtat d’aquell grup humà
capaç de comptar amb 11 jugadors
de casa i només 5 de fora (però
perfectament integrats!); i el To-
rres (que tant de bo pogués llegir
aquests records!), satisfet i orgullós
d’haver sabut gestionar, juntament
amb el Marc i l’Àngel, els pocs re-
cursos de què disposaven? Els
secrets d’aquell equip eren ben

pocs: tàcticament ben forjat des de
darrere, unes bandes llargues i in-
cansables, unes puntes incisives, un
massatgista sol·lícit i enrotllat, els
remeis del delegat a la mitja part,
una bona dosi de joventut, un
públic entregat fins a l’últim minut
( recordo encara la sortida al camp
el dia de la Balconada amb les
bengales, les banderes i l’ovació
inacabable!), els divendres
d’entrenament amb el sopar al
Mesón, el cubata al Pub i, sobretot,
les celebracions plenes d’eufòria de
final de temporada a la Font de la
Rovirassa que acabaven sempre de
la mateixa manera: ...a la bassa!
Foren tres anys a Primera, amb
reforços de qualitat: el Bonet, el
Pepe, el Cervera, el Marià i uns
quants més que podríem recordar...
però el denominador comú de tots
aquells grups humans fou l’amistat,
la cohesió, l’ambient, el bon rotllo

i el convenciment que jugar un
partit de futbol era passar-s’ho bé
entre companys, amb molt bon
humor, acudits als vestidors, el crit
de «guerra» en començar
(«Avinyóóóó») i les rialles a la fi
del matx.
Passats els anys desapareixen els
moments amargs del descens
perquè la sàvia memòria és selec-
tiva i ens apropa el dolç passat per
aprendre com s’ha de fer en el món
del futbol: marcar un gol més que
el contrari, jugadors de casa (si és
possible!), bon ambient entre tot
l’equip i perfecta comunió amb
l’afecció.
I, finalment, només un desig: fem
poble i felicitem-nos de tenir una
entitat que ha viscut un any de
glòria. Una glòria relativa però
molt propera i que contribueix a
refermar la nostra identitat.

Màrius Escànez

Recuperant identitat

Foto de grup del partit d’homenatge als campions
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Els altres equips de futbol del poble
Quan arriba l’estiu les
competicions regulars de futbol
s’acaben i és el moment de fer
balanç. Al poble tenim un equip
d’alevins, dos equips de futbol-7
un de benjamins i un de pre-
benjamins i un equip de futbol-sala.
Els equips d’alevins i benjamins
juguen en els grups del Consell
Comarcal d’Osona, no tenen
caràcter competitiu i les
classificacions són orientatives i
fetes pels mateixos pares.

Equip de benjamins de futbol-7

Classificació PRE BENJAMINS (nascuts el 94 i 95)  

Equip  PJ PG PE PP GF GC PT 

   Avinyó 13 11 1 1 89 35 34 

   Santa Eugènia  13 10 2 1 48 19 32 

   Riuprimer 14 9 2 3 91 32 29 

   Corcó 12 8 0 4 64 44 24 

   Roda 14 6 1 7 33 38 19 

   Torelló 12 5 3 5 44 40 18 

   OAR Vic 14 6 0 8 60 76 18 

   Santperenca      13 4 3 6 47 57 15 

   Voltregà 12 3 0 9 41 55 9 

   Aiguafreda   13 2 2 9 28 56 8 

   Tona 11 0 0 11 14 98 0 

 

Classificació  BENJAMINS (nascuts el 92 i 93)  

Equip PJ PG PE PP GF GC PT 
   Folgueroles 16 15 0 1 114 28 45 

   Moià  14 11 2 1 95 31 35 

   Avinyó 17 11 1 5 55 36 34 

   Remei 18 10 1 7 78 53 31 

   Paidos 17 8 4 5 57 48 28 

   Santa Eugènia 16 8 1 7 49 49 25 

   Sant Julià 15 5 0 10 40 82 15 

   Manlleu 17 4 0 13 45 82 12 

   OAR Vic 17 2 3 12 52 102 9 

   Montserrat  16 1 2 13 33 99 5 

 

Classificació  FUTBOL SALA  TERCERA DIVISIÓ G-5 

Equip  PJ PG PE PP GF GC PT 

   Santpedor C.E.F.S. 30 26 3 1 142 43 75 

   Barceloneta 30 23 4 3 168 68 73 

   Olvan C.E.  30 18 5 7 122 72 59 

   Jupiter C.E.  30 18 3 9 133 98     57 

   1904 El Rebost Ibèric 30 15 5 10 144 121 50 

    Abac Casserres 30 13 5 12 86 88 44 

   G.Castellbisbal  30 12 8 10 107 114 44 

   Ràpid Bosco Navàs 30 11 6 13 96 122 39 

   Makkos Perú 30 10 7 13 104 113 37 

   Josep Tous F.S.  30 9 7 14 85 110 34 

   Baganès C.C.B.  30 9 6 15 93 107 33 

   El Nou Mesón Avinyó  30 10 3 17 89 125 33 

   Calvet de Guardiola  30 9 6 15 98 127 33 

   Busquets Ascensores 30 5 7 18 75 135 22 

   Millennium  C.F.S. 30 6 3 21 93 146 21 

   P.B.Bon Pastor  30 4 6 20 114 166 18 

 

  
Classificació   SEGONA ALEVÍ - 22 

Equip PJ PG PE PP GF GC DS  PT 

   Manresa, CE  "B"  29 28 0 1 168 11 0 84 

   Avinyo, CF  "A"  30 23 5 2 128 25 0 74 

   Santpedor, CF  "A"  29 21 3 5 123 36 0 66 

   Puig-reig, CE  "A"  29 20 4 5 101 37 0 64 

   Berga, CE  "B"  30 19 3 8 116 49 0 60 

   Vilomara,CF  "A"  29 18 4 7 91 34 0 58 

   Cardona, CF  "A"  28 14 3 11 82 50 0 45 

   Súria, CE "A"  28 13 4 11 98 46 0 43 

   Pirinaica, FC  "A"  29 13 3 13 67 55 0 42 

   P. Blaugrana Manresa "A"  29 12 1 16 74 72 0 37 

   Font  dels Capellans, CF  "A"  29 10 2 17 67 84 0 32 

   Barri Sagrada Família, CE  "A"  29 8 2 19 51 90 0 26 

   Castellbell i Vilar, CE  "A"  30 8 2 20 39 111 0 26 

   Arrels, Ce  "B"  29 0 6 23 32 169 0 6 

   Vacarisses "A"  29 1 2 26 28 190 0 5 

   Balsareny, UD  "A"  28 1 2 25 15 221 0 5 
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El primer equip del Club d’Escacs
d’Avinyó puja a primera categoria

Per tercera vegada a la història, el
CE Avinyó aconsegueix l’ascens a
la primera categoria en el
Campionat de Catalunya d’Equips.
En aquesta ocasió, ha estat com a
conseqüència de classificar-se
segon del seu grup de segona
categoria, després d’aconseguir
7,5 punts en les 9 rondes de la
competició: 7 victòries, un empat
(amb el Súria ) i una derrota (amb
el campió Olesa ).

Els resultats ronda a ronda:
1a. Manresa, 2,5 - Avinyó, 5,5
2a. Avinyó, 2 - Olesa, 6
3a. Santpedor B, 1 - Avinyó, 7
4a. Puigcerdà, 2,5 - Avinyó, 5,5
5a. Avinyó, 5 - Capellades, 3
6a. Sant Joan, 3 - Avinyó, 5
7a. Avinyó, 4 - Súria, 4
8a. Igualada B, 3 - Avinyó, 5
9a. Avinyó, 6 - Catalònia C, 2
Els jugadors que han participat en
aquest campionat són: Lluís Rie-
ra, Josep Cuenca, Indaleci Serrat,
Benet Botifoll, Rafel Palacios,
Miquel Trasserra, Ramon Capelles,
Antoni Careta, Lluís Morral,
Manel Hinojosa, Sandro
Margareto, Josep Clotet, Pere-A.
Sucarrats i Jaume Pujol.

2a categoria
5è grup

Classificació final

                 EQUIP                PUNTS

Campió: Olesa 9
Sotsc.:    Avinyó 7 , 5
3r.      Sant Joan 5
4t.      Súria 4 , 5
5è.      Puigcerdà 4 , 5
6è.      Catalònia C 4 , 5
7è.       Manresa 4
8è.       Capellades 3 , 5
9è.       Igualada B 2 , 5
10è.       Santpedor B 0

Pugen a primera : Olesa i Avinyó.
Baixen a tercera: Santpedor B,
Igualada B i Capellades.

L’altra cara de la moneda fou la
trajectòria del segon equip, en una
tercera categoria que li ha anat
gran. Després de 4 derrotes, no va
poder acabar la competició per
manca de jugadors disponibles.
Van jugar-hi: Josep Clotet, Pere
Anton Sucarrats, Miquel Llobet,
Pere Casellas, Jaume Pujol, Daniel
Lara, Jordi Lara, Marc Puigneró,
Jordi Graners, David Careta i
Ferran Pedragosa.

Campionat infantil
Després d’un curset previ, el Club
d’Escacs d’Avinyó ha organitzat un
campionat local infantil, en el qual
han participat 36 jugadors, nens i
nenes. La classificació final dels 22
primers classificats ha estat la
següent:
1r. Oriol Pedragosa 6 p.
2n. Nil Antonell 6 p.
3r. Ferran Pedragosa 5,5
4t. Jordi Pedragosa 5 p.
5è. Aleix Segura 5 p.
6è. Eloi Vila 4 , 5
7è. Marc Ramon 4 , 5
8è. Nil Herms 4 , 5
9è. Josep Pont 4 p.
10è. Antoni Requena 4 p.
11è. Jordi Ramon 4 p.
12è. Marc Vila 3 , 5
13è. Adrià Calafell 3 , 5
14è. Pere Sucarrats 3 , 5
15è Jordi Gonfaus 3 , 5
16è. Joan Pont 3 , 5
17è. Pol Vilar 3 p.
18è. David Junyent 2 , 5
19è. Marta Vico 2 , 5
20è. Laia Oliva 2 , 5
21è. Marc Oliva 2 , 5
22è. Sergi Segura 2,5
El campió aleví va ser Marc Vila i
la campiona femenina,  Marta Vico.
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L’avinyonenc típic es diu Josep o
Montserrat i Herms de cognom

L’Institut d’Estadística de
Catalunya va fer públic a finals de
l’any passat un estudi sobre els
cognoms i els noms més comuns a
Catalunya.  Aquest estudi es pot
consultar per Internet a l’adreça
http://www.idescat.es/. L’estudi
ofereix les dades per tot Catalunya
i per comarques. Per això, eL

garRof í  ha demanat a
l’Ajuntament d’Avinyó quins són
els noms i cognoms més habituals
al poble (no es té en compte si  són
inscrits en català o en castellà). La
llista pel que fa als noms d’home
és encapçalada per:

Josep 132
Joan 101
Jordi   62
Ramon   49
Jaume   43

i en el cas dels noms de dona:

Montserrat   60
Maria   42
Teresa   32
Carme   30
Dolors   30

La llista de noms més comuns a
Catalunya és aquesta:

             Nom Total     0/00

1 JOSÉ 139.910 45,49
2 ANTONIO 131.134 42,64
3 FRANCISCO 104.536 33,99
4 JUAN 93.281 30,33
5 MANUEL 91.638 29,80
6 JORDI 72.487 23,57
7 DAVID 59.254 19,27
8 JOSEP 55.782 18,14
9 RAMON/RAMÓN 50.238 16,33
10 JOAN 48.902 15,90

1 MARIA/MARÍA 127.646 39,66
2 MONTSERRAT 92.250 28,66
3 CARMEN 80.908 25,14
4 MARÍA DEL CARMEN 73.865 22,95
5 JOSEFA 67.731 21,04
6 ISABEL 52.160 16,21
7 NÚRIA 49.480 15,37
8 ANTÒNIA/ANTONIA 49.227 15,30
9 DOLORES 48.729 15,14
10 FRANCISCA 47.691 14,82

Aquesta llista variarà  els propers
anys, ja que la tendència que
s’observa en els noms dels nadons
és molt diferent. A la mateixa
pàgina podeu trobar el rànquing de
l’any 2000 pel que fa als noms més
freqüents a Catalunya:
Nens       Total
Marc        1518
David        1076
Àlex/Álex 989
Daniel 790
Pol 733

Nenes       Total
Maria/María        1318
Paula        1156
Laura        1096
Andrea 891
Marta 882

En la taula següent s’indica el to-
tal de vegades que surt el cognom
a Avinyó, també la posició que
ocupa el cognom en el rànquing de
Catalunya i el Bages.

SOCI ETAT
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Freqüència com a
1r i 2n cognom

Els 10 cognoms més freqüents. Presentació per rànquing. Total Avinyó.

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10

HERMS
GARCÍA
COSTA
ALSINA
MORRAL
FERNÁNDEZ
CARETA
SERRA
CODINA
VALL

Posició
Catalunya

4740
1

57
217

1353
5

6700
27

129
619

60
59
49
46
44
43
43
42
40
39

Posició Avinyó Cognom
Posició Comarca del

Bages

Els 10 cognoms més freqüents. Presentació per rànquing. Comarca: Bages.
Posició
comarca

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10

Els 10 cognoms més freqüents. Presentació per rànquing.Total Catalunya.

Posició
Catalunya

1
2
3
4
7
6
5
8
9

27

GARCÍA
MARTÍNEZ
LÓPEZ
SÁNCHEZ
PÉREZ
RODRÍGUEZ
FERNÁNDEZ
GONZÁLEZ
GÓMEZ
SERRA

Cognom
Freqüència com a

1r cognom

3.411
3.081
2.481
1.976
1.912
1.860
1.855
1.700
1.190
1.203

‰

22,17
20,03
16,13
12,84
12,43
12,09
12,06
11,05
7,73
7,82

Freqüència
2n cognom

3.443
2.992
2.444
1.979
1.956
1.834
1.810
1.669
1.219
1.106

‰

22,38
19,45
15,89
12,86
12,71
11,92
11,76
10,85
7,92
7,19

Posició
Catalunya

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10

Cognom

GARCÍA
MARTÍNEZ
LÓPEZ
SÁNCHEZ
FERNÁNDEZ
RODRÍGUEZ
PÉREZ
GONZÁLEZ
GÓMEZ
RUIZ

Freqüència com a
1r cognom ‰

Freqüència
2n cognom ‰

161.863
112.895
106.958
96.360
91.173
90.123
86.338
83.331
52.408
47.327

25,72
17,94
16,99
15,31
14,49
14,32
13,72
13,24
8,33
7,52

164.876
113.929
109.582
98.140
93.652
90.907
88.721
84.272
52.927
49.314

26,20
18,10
17,41
15,59
14,88
14,44
14,10
13,39
8,41
7,83

474
1
31
83
386
7
717
10
33
75



Introducció als serveis socials
SOCI ETAT
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Els serveis socials són  un conjunt
de recursos, institucions,  progra-
mes i equips mitjançant els quals
s’organitza  una societat com la
nostra. Aquests mecanismes volen
donar resposta a determinades
necessitats a fi de millorar la
qualitat de vida de les persones. Els
serveis socials  estan fonamentats
en els principis següents:
universalitat, normalització,

racionalització, descentralització
participació,  totalització i
responsabilitat pública.
El Sistema Català de Serveis
Socials (SCSS) és el conjunt
coordinat de serveis socials,
establiments, prestacions
econòmiques i activitats generals
de prevenció, atenció i promoció
social. La  seva estructuració és la
següent:

ESTRUCTURA FUNCIONAL

1.  Serveis Socials d’Atenció
Primària
Aquells serveis socials integrats,
polivalents i sectoritzats que han
d’estar a l’abast de tota la
població. Representen el punt
d’accés als SCSS.

2. Serveis Socials Especialitzats
Són aquells serveis adreçats a un
sector determinat de la població,
agrupat per unes característiques
i necessitats pròpies.

ESTRUCTURA TERRITORIAL

1. Àrea Bàsica de Serveis Socials
(ABSS)
Unitat territorial de prestació de
serveis. La formaran tots els
municipis de més de 20.000
habitants o bé el conjunt de
municipis de fins a 20.000 habitants
que s’integren en una comarca.
2.  Sector Comarcal de serveis
socials.
Es format pel conjunt d’àrees
bàsiques compreses  en una comar-
ca
3. Sector regional de serveis
socials
Format pel conjunt de sectors
comarcals integrats en un
demarcació territorial.
4. Àmbit territorial de Catalunya
Agrupa els 6 sectors regionals de
Catalunya. Correspon als límits de
tot el territori de Catalunya.

Els Serveis Socials d’Atenció
Primària (SSAP) constitueixen el
primer nivell del Sistema Català de
Serveis Socials (SCSS), el més
proper al ciutadà, als ambients fa-
miliar i social. El seu àmbit territo-
rial d’intervenció és l’àrea bàsica.
Els serveis bàsics d’atenció social
primària es presten per mitjà
d’equips multiprofessionals formats
per treballadors i educadors socials,
les funcions del quals són informar,
orientar i assessorar els ciutadans
sobre els serveis socials, així com
sobre els recursos que s’adeqüen a
les seves necessitats i que són a la
seva disposició.  Des d’aquests
serveis socials també es gestiona
l’atenció social domiciliària.
A la nostra comarca, els SSAP els
trobem agrupats territorialment en
dues àrees bàsiques de serveis
socials.
1.  L’àrea bàsica de serveis socials
de Manresa. L’administració que
en té la competència és
l’Ajuntament de Manresa.
2.  L’àrea bàsica de serveis socials
de la resta de municipis de la co-
marca.  L’administració competent
és el Consell Comarcal del Bages.
L’àrea es formada per 12 serveis
bàsics d’atenció social primària
(vegeu el mapa adjunt). El municipi
d’ Avinyó, com el d’Artés i St. Feliu

Estructuració del sistema català de Serveis Socials
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L’Anna Jiménez va cursar els seus
estudis a la Universitat de Treball
Social de Barcelona (ICEBS), ads-
crita a la Universitat  de Barcelona
(UB). Va començar els estudis de
Treball Social l’any 1991  i els va
finalitzar el 1993. Des de l’any
1994 ha estat desenvolupant
diverses tasques relacionades amb
el treball social en diversos
municipis de la comarca. El
novembre de 1997 va començar a
treballar al nostre municipi.
Quina és la tasca d’una

treballadora social ?
Aquesta tasca consisteix a inten-
tar resoldre els problemes socials.
Els recursos que tenim són diver-
sos i s’utilitzen en funció de cada
persona. Realitzem una oferta de
recursos que si a la gent els
interessa, doncs, es tramita.
Quin és el perfil dels usuaris dels
serveis socials d’Avinyó?
No hi ha un perfil establert. Ha
canviat molt, anys enrere sí que hi
havia un perfil de gent més d’ajuda
a domicili. Aquest va adreçat a tota

Sasserra, és a dins la zona 7a. La
treballadora social d’aquesta zona
és Anna Jiménez Martín. Tal  com
hem esmentat, des dels Serveis
Socials d’Atenció Primària es ges-
tiona l’atenció domiciliària.
Aquesta atenció necessita la tasca
de la treballadora familiar. A
Avinyó, aquesta plaça és coberta
per Dolors Vilalta.
Per accedir als serveis socials , cal
que us adreceu a les oficines de
l’Ajuntament i demaneu hora per
la treballadora social.

Horari d’atenció al públic de
la treballadora social al
municipi d’Avinyó
Dimarts de 9 a 12 h  del matí.

la població, però els usuaris que
més l’utilitzen són la gent gran i
les persones que tenen alguna
disminució.
Els recursos més majoritaris són els
que ofereix la Generalitat de
Catalunya, tant pot ser un servei
d’acolliment residencial, un centre
de dia, un hospital de dia, com
ajudes econòmiques per tenir una
persona gran a casa. S’intenta que
el recurs sigui el més adient,
responent a les necessitats de cada
persona.

Entrevista
Anna Jiménez. Diplomada en Treball Social



Un dels temes d’actualitat a
Avinyó és el de la possible
construcció d’una residència.
Què se’n opina des de serveis
socials.
Crec que a tots el municipis hi
hauria d’haver una residència.
Abans la gent gran es quedava a
casa, però actualment, al incorpo-
rar-se la dona al món del treball
juntament amb el nivell de vida que
es porta, fa que no es disposi de
tant temps per atendre’ls a casa.
L’altre inconvenient és que
actualment la gent viu més anys
però la qualitat de vida no és tan
bona, necessiten uns recursos que
sostinguin la seva situació. La
residència substitueix el que no
poden fer els fills. També s’ha de
tenir en compte que quan es viuen
molts més anys el que es necessita
són recursos sanitaris o residències
sociosanitàries. Com a fill/a es pot
tenir molta voluntat per voler cui-
dar la gent gran però poder no es
pot, perquè necessiten atencions
especialitzades.
Aquí també parlaríem de centre
de dia ?
El centre de dia és un recurs
intermedi. És ideal perquè durant
el dia pots estar dins la residència i
a la tarda-vespre amb la família.
Com es porta a terme la
tramitació dels recursos?
Els recursos de primer nivell es tra-
miten des d’aquí. Els de segon
nivell, com per exemple una

residència molt especialitzada amb
disminucions, no en tenim
competència. Però la majoria de
recursos es tramiten des d’aquí, la
gent no s’ha de desplaçar.
Quin tipus de coordinació
porteu a terme entre els diferents
professionals que formeu part
dels serveis socials d’atenció
primària de la comarca ?
Hi ha coordinació entre els
diferents ajuntaments, quan hi ha

derivacions, quan hi ha canvis de
domicili, i coordinació amb els cen-
tres sanitaris tant a l’hora de
l’ingrés com després en el moment
de l’alta.
Establiu algun tipus de contacte
amb les diferents entitats del
poble que treballin aspectes de
la vida social del poble ?
 Les entitats que necessitin algun
tipus d’informació, com per
exemple el grup de gent gran, els
en facilitem. Si es vol muntar
qualsevol cosa i els podem ajudar,
ho fem. Estem oberts a tothom.
Al municipi les coordinacions es
porten a terme amb les escoles i
l’àrea bàsica de salut, tot el que fa
referència a recursos de primer
nivell. En funció de la necessitat
ens coordinem o no.

Núria Morera i Careta

   «Els usuaris que
més utilitzen els

serveis socials són la
gent gran i les perso-
nes que tenen alguna

disminució»
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CULTURA

Aquest curs, la biblioteca ha estat
plena d’activitats d’animació a la
lectura, i això ha fet que també
quedés plena de nens, nenes i
adults. S’han programat diversos
actes, que han estat molt ben
acollits per tots: hores del conte,
visites escolars, una conferència,
exposicions, poesia...

De visita a la biblioteca
El dia 24 de gener van venir de vi-
sita els alumnes de 3r curs de
l’escola Barnola, amb les
professores Elisabet i Sara. Podeu
imaginar-vos que amb 13 nens i ne-
nes, la biblioteca va quedar bastant
plena.
Amb l’Elisabet, durant la classe de
socials, havien estudiat els diferents
serveis públics que hi ha a Avinyó:
Ajuntament, Centre Mèdic, Cen-
tre Cívic, escola, guarderia, biblio-
teca... i van venir un dijous a la tar-
da per veure com funcionava la
biblioteca.
Molts d’aquests nens ja havien
estat altres vegades a la biblioteca,
i durant la visita van fer una pre-
gunta cada un. Vam parlar del
temps que fa que funciona, dels
llibres que hi ha, dels serveis que
ofereix, dels lectors que van a la
biblioteca... També vam visitar la
part de col·lecció local, que va

sorprendre a tothom, ja que ningú
no es pensava que a la biblioteca
es podia consultar informació so-
bre el poble: llibres, revistes, retalls
de diaris, cartells, programes de
festes, fulletons..., que tots eren
sobre Avinyó.
I llavors en van fer una redacció
cada un. Algunes de les idees que
van redactar són:
«Aquesta tarda hem anat a la bi-
blioteca. El primer que hem fet ha
estat preguntar a la Fina coses que
volíem saber de la biblioteca. Jo li
he preguntat quants llibres hi havia
i ella m’ha contestat un número
molt gran. Em sembla que m’ha dit
6.000 al magatzem i 9.000 a la bi-
blioteca. Els altres nens també han
fet preguntes. Després la Fina
també ens ha preguntat a nosaltres
sobre què fèiem a classe i per què
havíem anat a la biblioteca. Li hem
dit que treballàvem els serveis.
Mentre fèiem les preguntes ens ha
explicat que podíem connectar-nos
a Internet a partir dels 7 o 8 anys,
però amb un permís dels pares.
Quan hem acabat les preguntes ens
ha explicat on guardava les
informacions que parlen d’Avinyó.
Són els diaris vells en què surten
notícies del poble. La Fina les
retalla i les guarda. Si algú ha de
fer un treball les pot fer servir».

«...A la biblioteca hi pots anar a
buscar informació, navegar per
Internet, llegir, buscar números de
telèfon...»
«...la biblioteca es parteix en dos
trossos, un per als petits i un per
als grans. Fa poc temps que hi van
posar uns sofàs per llegir diaris,
revistes, etc».
Una dada que també recorden és:
«A la Fina, el que més li agrada és
llegir i fer la feina de la biblioteca.
El que menys li agrada és folrar els
llibres perquè diu que és molt
avorrit».
 O bé:
«No és gaire difícil controlar tota
la biblioteca, segons l’encarregada,
que es diu Fina».
Després de conèixer com funcio-
na un servei del poble, tots els
alumnes han tornat a fer servir la
biblioteca. Aquests alumnes que
van venir de visita són:
Sergi Bosch, Coaner Bujons, Adrià
Calafell, Daniel Casas, Arnau Ció,
Óscar Collazo, Judit Fonts, Sònia
Lazo, Robert Pazos, Antoni
Requena, Tània Reyes, Sheila Sa-
bio, Guillem Vilar. Professores:
Elisabet Corominas i Sara Vila.
Però les visites no s’han acabat
aquí, ja que la Llar d’Infants Mu-
nicipal l’Estel també ha visitat la
biblioteca del poble. Durant aquest

Animació a la lectura
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curs, els nens i nenes han estudiat
els contes: han llegit contes
populars deixats per la biblioteca i
també han escoltat contes dins la
biblioteca. I és que van venir
d’excursió el dia del Dijous
Llarder. La Teresa va explicar la
història d’«En Tomàs i el circ», i
va penjar dibuixos per tot arreu,
fent un estenedor de contes.
Per St. Jordi, la biblioteca va cele-
brar el Dia del Llibre sortint al
carrer al matí. Llavors, va rebre
visites de tothom qui passava pel
passeig.

Hora del conte
A la biblioteca han vingut diverses
rondallaires: la Roser, la Clara,
l’Anna, la Dolors  i la Teresa. Totes
ens han portat un món fantàstic de
personatges que s’han convertit en
amics dels nens i nenes. Després
de conèixer la història dels colors,
la Ventafocs, el Llop i la Guineu...
els infants marxen contents i amb
dos, tres o quatre contes a sota el
braç cap a casa, a veure si el pare,
la mare o el avis estan disposats a
«contar un conte» abans d’anar a
dormir.
Aquesta activitat és el segon any
que s’organitza a la biblioteca i,
igual que l’any anterior, ha estat
molt ben acollida per petits i grans.
Esperem que l’any que ve també
ens hi retrobem.
Exposicions, conferències, guies
de lectura, poesia...
Durant la setmana de St. Jordi

s’han exposat les novetats que han
arribat a la biblioteca: novel·les,
narracions, guies de viatge,
contes... També s’han fet dues
exposicions més, una sobre Jacint
Verdaguer i una altra d’infantil so-
bre Cavall Fort.
Durant aquest any 2002, trobareu
a la biblioteca informació
actualitzada sobre el Centenari de
Jacint Verdaguer, poeta català. A
més de l’exposició també es va
organitzar una conferència a càrrec
de Joan Vilamala, amb una
participació de 22 persones.
Tothom va gaudir de l’excel·lent
explicació i lectura de poemes. Fins
i tot vam saber que Mn. Cinto va
tenir relació amb un sastre de
sotanes d’Avinyó!
Dins l’Any Verdaguer, la bibliote-
ca d’Avinyó rep informació sobre
les diverses activitats que es
realitzen a tot el territori català i

també manté actualitzada una guia
de lectura de les obres d’aquest
autor. També es pot consultar
informació per Internet des de la
biblioteca, visitant pàgines oficials
sobre la figura, l’obra i
l’homenatge de Verdaguer.

Poesia
A tots els lectors que el dia 21 de
març van fer servir el servei de bi-
blioteca se’ls va fer present d’un
punt de llibre amb una poesia ins-
crita, ja que fou el Dia Mundial de
la Poesia.
També, en la diada de St. Jordi, el
punt de llibre fou un poema de
Jacint Verdaguer, amb una rosa
vermella dibuixada.
Com podeu veure, a la biblioteca
hi passen moltes coses...
Us hi esperem a tots!

Fina Sala Molas
Bibliotecària

Hora del conte a la biblioteca



eL garRof í - eL garRof í - 1717

Guanyadors del  I Concurs Infantil de Contes
Organitzat per l’AMPA de l’escola Barnola amb la col·laboració del claustre de professors

CULTURA

1r curs:
ELS ARBRES FRUITERS

Hi havia una vegada un poble que
era molt petit, no hi havia botigues,
només hi havia arbres fruiters i la
gent si volia tenir menjar havia de
collir fruites dels arbres.
Però un dia, va venir un mag  i va
veure que en el país dels arbres
fruiters hi havia un arbre que no te-
nia fruites, i va dir: que és estrany,
un arbre que no té fruites! I ho va dir
a tots els habitants del poble, i els va
dir que l’endemà ho anessin a veure.
Va passar la nit i l’endemà ho van
anar a veure, però aquella mateixa
nit havia passat una bruixa i sense
saber-ho havia convertit aquell arbre
que no donava fruites en un arbre
fruiter, i tota la gent va dir paraulotes
d’aquell mag i després li van dir: ens
has fet venir per a res!, li va dir la
gent a aquell mag i finalment el van
fer fora del poble per mentider. Però
la bruixa era molt dolenta, perquè
totes aquelles fruites eren verinoses,
i els habitants quan van tastar les
fruites d’aquell arbre es van tornar
tots animals, i no n’hi havia cap
d’igual: un cavall, una vaca, una ga-
llina, una oreneta, un colom i molts
més. Però menys un nen que ho havia
espiat tot, i aquell nen va anar a
córrer món per trobar el mag i, sí, el
va trobar! I aquell mag amb la seva
màgia els animals van tornar a ser

habitants del poble i varen demanar
perdó al mag i tots plegats  van ser
molt feliços en el país dels arbres
fruiters.

Judit Domènech Sociats

2n curs:
EL CONILL DE LES ORELLES
VERMELLES

Hi havia una vegada un conill que
era blanc com la neu però tenia una
taca negra al llom, i d’això li venia
el nom: Tacat. El que passa és que
tenia les orelles vermelles, una cosa
molt estranya en un conill.
Un dia un home que es deia Joan
amb el seu fill Carles portaven un
camió carregat de conills cap a
l’escorxador de conills. Però una
gàbia es va obrir i d’allà en va sortir

el Tacat i va saltar a la carretera.
Com que el Tacat tenia molta gana
va anar a una casa molt vella i negra
perquè hi havia un hort al costat.
Va començar a menjar pastanagues,
però de sobte va venir una bruixa que
se’l va emportar a la casa, i li va dir
que era el primer conill amb orelles
vermelles que veia, i també li va dir
que aquelles orelles eren màgiques,
perquè si les  hi tallava, les triturava
i es posava aquella pasta als peus li
podien fer desaparèixer les
berrugues dels peus.
En Carles, quan se’n va adonar, li
ho va dir al seu pare, van agafar el
camió i van anar a
buscar-lo. Van arribar a la casa, van
entrar per demanar si l’havien vist,
però de sobte van veure que la bruixa
estava a punt de tallar les orelles al
conill. El Joan va agafar una pala i
va picar la bruixa al cap i va quedar
estabornida a terra. El Carles va
agafar el Tacat i se’l va quedar, el va
portar a la seva granja i el va cuidar
molt bé.
Al cap de dos mesos el Tacat es va
aparellar amb una conilla i al cap
d’un temps van tenir conillets amb
les orelles verdes i van ser molt
feliços.
«i si no és veritat serà mentida».

Montse Bujons Carmona
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3r curs:
EL FANTASMA

Hi havia una vegada un castell molt
gran, net però abandonat, on vivia tan
sols un fantasma. Estava tot sol i
avorrit i va decidir anar a dir a la gent
del poble que tenia al costat si volia
viure amb ell. Però quan la gent el
sentia, tenia tanta por que tothom
s’escapava cap a casa seva i tancava
la porta amb clau. Llavors, tot sol i
avorrit com sempre, tornava cap al
seu castell.
Ell cada dia pensava la manera que
algú visqués amb ell; va pensar dies
i dies... I un dia se li va ocórrer una
idea genial, la idea va ser posar un
rètol amb unes lletres que deien:
-Qui vulgui viure en aquest castell
que toqui el timbre.
El fantasma tot el dia estava mirant
per la finestra a veure si veia passar
algú.
Al cap de quinze dies va veure dos
homes amb no gaire bon aspecte, i
corrents va anar a treure el rètol,
perquè potser els dos homes se’l
llegirien i tindrien ganes de quedar-
se a viure en aquell castell tan gran i
ell ho va voler impedir. Quan aquells
homes van veure que el rètol es
movia sol van marxar corrents, (els
homes veien que es movia sol, però
en realitat no se’n movia de sol, era
que el fantasma era invisible i, és
clar, no el veien). Quan el fantasma
va veure que els dos homes
marxaven, va tornar a posar el rètol.
Feia un dia que havien passat aquells
dos homes que va passar un venedor
de màquines de rentar, i va pensar

que com que aquelles màquines de
rentar donaven tantes voltes, s’ho
passaria d’allò més bé. I així ho va
fer, va posar el rètol al mig de la ca-
rretera, i aquell home va pensar que
aquell castell era molt gran i li
serviria de casa i de magatzem, i s’hi
va quedar a viure. El fantasma va
pensar: com m’ho faré perquè em
vegi? Jo sóc invisible, mmm... Ja ho
sé! Em tiraré un pot de pintura al
damunt, i així ho va fer. Llavors va
entrar l’home i quan va veure el fan-
tasma, el va voler rentar i el fantas-
ma com que es pensava que seria
molt divertit, s’ho va deixar fer, però
va agafar un mareig... que el fantas-
ma va fer els impossibles perquè
aquell venedor marxés, i va marxar.
Al cap d’un any va veure una família
amb tres germans que es van llegir
el rètol i es van quedar a viure amb
el fantasma, que perquè el veiessin
es va tornar a tirar un pot de pintura
al damunt, primer li va costar una
mica acostumar-se a aquells nens tan
entremaliats però al final s’hi va
acostumar i va ser el fantasma més
feliç de tots els fantasmes que hagis
vist mai.
I conte contat, conte acabat.

Antoni Requena Sucarrats

4t curs:
ELS CABELLS INFINITS

Hi havia una vegada un palau molt
gran i en aquell palau hi vivia una
princesa, un criat i sa majestat el rei.
La filla del rei, la princesa, tenia el
cabell negre, brillant, suau, molt

estirat i molt llarg. Tan llarg que
travessava França, Alemanya i fins i
tot Catalunya. I, és clar, quan aque-
lla princesa es volia dutxar, s’estava
molta estona a rentar-se els cabells.
Un dia, quan ja n’estava farta, va
voler anar a buscar algú que l’ajudés.
Pel camí del bosc es va trobar una
dona amb una berruga al nas tan gran
com un palau. La princesa li va dir:
-Em podries ajudar, és que aquest
cabell tan llarg em fa molta nosa.
La dona, com que era una bruixa, va
agafar unes tisores, però la princesa
va dir:
-No vull que em tallis el cabell.
La bruixa li va dir que aquelles
tisores eren màgiques i que quan
desitgés que li creixessin li
creixerien. I sí, sí, la princesa al cap
d’uns dies de no tenir cabells va dir:
-Doncs, no m’agrada, vull els cabells
llargs.
Però resulta que aquella bruixa
l’havia enganyada, però li havia
deixat una nota que deia que havia
de menjar-se una cirera màgica i així
li tornaria a créixer. La princesa va
anar buscant per tots els arbres del
jardí del palau, però no en va trobar
cap, perquè li creixés el cabell. Un
matí molt assolellat, la princesa
baixava les escales i va veure una
cosa que brillava. Era un plat amb
una cirera. El criat del palau estava
a punt de menjar-se-la. La princesa
li va treure de la mà i se la va menjar.
La princesa va veure que li creixia
el cabell de mica en mica i es va po-
sar molt contenta. L’endemà va
veure la bruixa i va anar presumint
al davant d’ella, perquè veiés que
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tornava a tenir els seus cabells.
Des d’aquell dia la princesa va tor-
nar a ser feliç.

Ruth March Corominas

5è curs:
L’ANNA SE’N VA DE COM-
PRES, L’ACOMPANYES?

Una nena anomenada Anna era la
mar de feliç, només tenia un petit
problema: que no s’assemblava gens
a les seves amigues i ja estava una
mica tipa que aquestes la
critiquessin.
Per ser com les seves amigues ho
havia intentat tot: des de pintar-se  les
ungles amb retolador, perquè no te-
nia pintaungles, fins  a fer-se algun
tatuatge...
L’Anna, això sí, va aprendre a pati-
nar i ara és una magnífica patinadora,
fins i tot més que les seves amigues.
L’Anna ja no sabia què fer per
assemblar-se a les seves amigues.
Un dia, llegint el diari, trobà un
anunci de «Zara», uns grans
magatzems que, pel que es veia,
tenien de tot i a molt bon preu.
L’Anna no s’ho va pensar dues
vegades: va agafar diners i se’n va
anar de compres.
Mentre caminava l’Anna somniava
amb un nou look , i com que anava
tan animada, no es va adonar que
ensopegava.
Perdona, no t’havia vist -va dir
l’Anna molt amable a un cargol sense
closca.
No passa res. Jo em dic Jordi i tu?

Jo em dic Anna i sóc una nena nor-
mal, i no figaflor.
I què n’has fet de les teves amigues?
No en tinc, perquè no m’assemblo a
elles, perquè diuen que sóc una nena
figaflor, i jo no en sóc, però vaig de
compres al «Zara», a veure si allà
trobo alguna cosa per assemblar-me
a elles o ser millor que elles.
Et fa res que vingui amb tu? L’altre
dia uns lladres em van robar la closca
i ja començo a estar tip que em
confonguin amb un llimac.
L’Anna no va saber que dir, perquè
ella també havia pensat que en Jordi
era un llimac, i  com que ella sabia
el desagradable que és que et
confonguin amb una cosa que no ets,
va animar en Jordi perquè anés amb
ella  de compres.
D’acord, vine amb mi. Trobo que
tenir un company per anar de com-
pres és molt bona idea -va dir l’Anna.
L’Anna i en Jordi caminaven
explicant-se històries divertides, i
reien quan els confonien, i  altra
vegada van ensopegar sense adonar-
se’n.
Ei, per què no mireu per on aneu?
Perdona -van dir l’Anna i en Jordi.
Com et dius? -va preguntar l’Anna.
Sóc l’Ivó, un eriçó molt especial.
Vaig néixer sense punxes i ja estic
tip que em confonguin amb un talp.
Jo sóc l’Anna, una nena sense
amigues.
I jo en Jordi, un cargol sense closca.
Doncs -va dir l’Anna-, a nosaltres
també ens confonen amb el que no
som, per això anem al «Zara».
Vols venir amb nosaltres? - va pre-

guntar en Jordi.
Molt bona idea -va dir l’Ivó-, jo
tampoc no tinc gaires amics amb qui
parlar.
I tots tres van continuar el viatge.
S’ho passaven d’allò més bé. L’Ivó
era molt simpàtic i reien sense pa-
rar. Però, de sobte, van començar a
caure avellanes de dalt d’un arbre.
No feu tant xivarri, no puc dormir!
Perdona, no et volíem molestar. I tu
qui ets? -va preguntar l’Ivó.
Em dic Roc i sóc un esquirol -va dir
molt enfadat.
Ells són els meus amics, l’Anna i el
Jordi, i jo em dic Ivó. I, tot i que no
ho sembli sóc una nena normal, i no
figaflor, un cargol i un eriçó, i anem
de compres.
De compres? I què aneu a comprar?
-va preguntar en Roc.
Jo alguna cosa per assemblar-me a
les meves amigues -va dir l’Anna.
Jo una closca -va dir en Jordi.
I jo unes punxes -va dir l’eriçó.
Puc venir amb vosaltres? -va pregun-
tar en Roc. Jo necessito una cua
nova, la que tinc està tota pelada i ja
estic tip que em confonguin amb un
ratolí.
Tots tres sabien lo malament que ho
passes quan et confonen amb allò
que no ets, per això animaren en Roc
perquè anés amb ells.
Baixa i vine amb nosaltres! -van dir.
El grup cada cop era més gran i de
mica en mica anaven oblidant les
seves diferències. Ara eren més
feliços.
En arribar al «Zara» hi havia un
cartell molt gran que deia:
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TANCAT PER VACANCES.
L’Anna va ser l’única que entenia el
cartell i va començar a riure, encara
que no sabien per què, després
l’Anna els ho va explicar, però els
era igual. L’Anna va dir:
No importa que no ens assemblem a
les amigues, que no tinguem closca,
ni punxes ni cua, el que és important
és que encara que siguis diferent pots
trobar amics igualment.

Patricia Merino Fernàndez

6è curs:
L’AVENTURA DEL PINGÜÍ

Capítol 1
Un pingüí trist al zoo
Hi havia una vegada un  pingüí al
zoo que sempre estava trist. Era un
pingüí únic en la seva espècie com
ara el Floquet de neu. Ell es deia
Staski. Aquest pingüí era molt
resistent, cada dia es posava a fer
exercici de bon matí durant una hora,
però sempre estava trist. Sí, li faltava
una cosa, la llibertat. Havia nascut
en captivitat. Encara que no ho
semblés era molt valent perquè un
dia va decidir escapar-se.

Capítol 2
La fugida
A les 11 de la nit el pingüí sense pen-
sar-s’ho gaire va pujar per l’arbre alt
que arribava fins a la paret del zoo,
quan va ser a dalt de tot va saltar cap
a la paret i va mirar cap al carrer. Ell
mateix es preguntava:
Com m’ho faré per baixar de la

paret?
Al final va trobar la solució. Va veure
que a baix de la paret hi havia uns
arbustos i va saltar, no es va fer mal
perquè eren molt tous. Ara només li
faltava creuar el carrer i ja estaria
fora de perill. Com que era a Barce-
lona i passen molts cotxes, li va cos-
tar veure quan havia de passar el
carrer. Com que era tan llest al final
va veure que hi havia molta gent que
passaven quan el semàfor es posava
verd. Ell per dissimular una mica es
va posar dintre del bolso d’una
senyora molt grassa.

Capítol 3
La lluita contra els gats
vagabunds
Al travessar el carrer va veure un
petit carreró i s’hi va posar. Va se-
guir endavant una estona més. Cada
cop tenia més por, trobava rates de
claveguera i feia molta pudor, va arri-
bar en un lloc on no hi havia la
sortida. Com que va veure que no
feia tanta por i estava molt cansat es
va adormir allà mateix. L’endemà al
matí es va llevar perquè l’estaven
cridant uns gats que feien pinta de
ser una banda, ho era, i es deia la
banda dels gats «durs de pelar». Els
gats li van dir que farien una lluita i
que el que guanyés es quedaria amb
el barri, ell va dir que sí i van lluitar.

Capítol 4
La felicitat
L’Staski, com que era tan bon pingüí,
els va donar el barri perquè ell no es
podia quedar allà. Els gats, com que

sabien moltes coses d’una escola del
costat, li van explicar que avui a les
3 de la tarda anirien d’excursió als
Pirineus i que allà hi ha molta neu.
El pingüí quan  ho va sentir es va
posar molt content i va decidir que
ell també hi aniria. Els gats el van
ajudar a amagar-se a l’autocar. Quan
van arribar als Pirineus eren les 5 i
10 minuts. Aquell devia ser el dia
més feliç de la seva vida perquè allà
hi estava molt bé i podia esquiar i
esquiar sempre que volia i va ser
feliç per sempre més.

Josep Pont Serra

Fragment de L’aventura del pingüí, de

Josep Pont, guanyador de 6è curs
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Medi ambient

En l’últim Garrofí parlàvem de la
imminent inauguració de l’Estació
Depuradora d’Aigües Residuals
d’Avinyó (EDAR). Es va produir
el dia 6 d’abril, i va anar a càrrec
de l’Honorable Conseller de Medi
Ambient, Sr. Ramon Espadaler. El
varen acompanyar la directora de
l’Agència Catalana de l’Aigua
(ACA), Sra. Marta Lacambra; el
delegat territorial de Medi Ambient
a Barcelona, Sr. Isidre Ferran; el
president del Consell Comarcal del
Bages, Il·lm. Sr. Ignasi Perramon;
diversos diputats al Parlament, al-
caldes del Bages i representants de
la societat civil del Bages i
d’Avinyó.
Vàrem agrair al conseller
Espadaler la seva col·laboració, i
de tot el seu Departament, pels
projectes ja realitzats al nostre
poble, així com el seu suport per
portar a terme tots els projectes
engegats, com la portada d’aigües
potables, i els futurs, com la cessió
temporal dels horts propers,
propietat de l’Agència, a persones
grans i jubilades del nostre poble
que, a més d’omplir el seu temps,
cultivarien i mantindrien acurat
aquest entorn, reutilitzant part de
l’aigua tractada. Estem pendents
que el Departament jurídic de

l’ACA en trobi la sortida jurídica
adient.
La construcció de les depuradores
és el mitjà idoni per aconseguir que
els rius siguin corredors biològics,
tot mantenint la vida de
l’ecosistema, ja sia plantes, arbres
o animals, així com garantir-ne la
seva qualitat de vida. El procés és
complex, i car, com explica el díptic
que ens va editar la secció de
protocol del Departament de Medi
Ambient, però val la pena. A més,
en el nostre cas, ha significat la
recuperació d’un espai, com la
Font del Tomàs i el seu entorn,
gràcies a la millora que aquesta
obra ha generat en els seus

accessos.
Un cost total aproximat de
270.000.000 ptes. (1.638.300 €),
dels quals 816.000 €
(135.771.000 ptes.) han estat
invertits en els col·lectors, que
varen ser adjudicats a l’empresa
GUINOVART, als quals caldrà su-
mar-hi la connexió de dos emissors
urbans que no han quedat
connectats al col·lector general, i
dels quals s’està realitzant el
projecte tècnic per resoldre el pro-
blema, i que són situats a la
benzinera (recollint el sector del c/
Raval), i el del sector de la carre-
tera de Balsareny. Pel que fa a la
planta, un cost d’execució inicial

I NSTI TUCI ONAL

L’AJUNTAMENT INFORMA (abril-juny 2002)

Inauguració de la depuradora
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de 630.000 € (105.000.000 ptes.),
afegint-hi prop de 126.200 €
(21.000.000 ptes.) del cost del
deshidratador de fangs. Caldrà
afegir-hi al voltant de 66.100 €
(11.000.000 ptes.) de l’obra
complementària que, com us
vàrem informar, consisteix en el
terraplanat de més d’un metre per
elevar tota la planta de l’EDAR per
evitar que la fes malbé alguna
possible avinguda de la Gavarresa,
així com l’aglomerat asfàltic des
del final del polígon fins a aquesta
mateixa entrada, i que cal agrair a
la bona disposició de la directora i
del gerent de l’ACA per escoltar i,
el que és més important per a
nosaltres, atendre les nostres
peticions i suggeriments.
Gràcies a ells, a tot el personal de
l’Agència: tècnics, inspectors i
protocol, així com al personal de
les empreses adjudicatàries, Cons-
tructora de Calaf i Guinovart,
especialment als coordinadors, Srs.
Leon i Cussó, i tots els que d’una
o altra manera han fet possible
aquesta obra.
L’Estació d’Aigües Residuals
d’Avinyó ha estat finançada en un
80% pels Fons de Cohesió de la
Unió Europea, i la resta, pel
Departament de Medi Ambient de
la Generalitat de Catalunya.
L’EDAR d’Avinyó està dissenyada
per a una població de 2.592
habitants equivalents i un cabal
diari de 648 m3/dia. Les aigües
residuals hi arriben per mitjà de dos

Cultura

Un any  més els cotxes antics van
visitar  Avinyó. Enguany, cotxes
«Migro» van fer una cercavila pels
carrers del poble i  els van exposar
a la plaça, perquè els avinyonecs
en poguessin gaudir, i tothom
pogués dir-hi la seva. Alguns
podran recordar vells temps i els
viatges que  havien organitzat  amb
aquestes peces avui tan difícils de
trobar. Després tots aquests
vehicles... carretera i manta cap a
donar el vol a la fira d’Artés.
Arribà l’elecció de la pubilla i
l’hereu del Bages 2002, enguany
celebrada al Pont de Vilomara l’11
de maig, on, una vegada més,
també va quedar representat el
nostre poble, n’estem molt orgu-
llosos. Quedà escollida  pubilla del
Bages Cheila Branzuela, de Sant
Fruitós; primera dama,  Laura Bue-
no, de Súria; segona dama,  Montse
de Navarcles; hereu del Bages,
Joan Andreu Gost, de Castellbell i
el Vilar; primer fadrí, Aleix Mas,
de Navarcles; i segon fadrí, Jordi
Vall Carrillo, d’Avinyó.
Enhorabona Llaunes!
Per la Fira-festa, entre moltes altres
activitats portades a terme aquest
dia, cal anomenar l’exposició
d’herbes medicinals del Centre
Cívic, que va preparar la Sònia
juntament amb la col·laboració de
moltes persones del poble que s’hi
van implicar molt. Agrair la

col·lectors, de 4.7 km. de longitud,
que les recullen de tot el poble.
El procés de depuració és un
tractament biològic mitjançant
fangs activats. La línia de d’aigua
consta de tamisatge, desgreixatge,
mesura de cabal, reactors
biològics, decantador i sortida
d’aigua tractada fins a la riera
Gavarresa. La línia de fangs cons-
ta de bombejament, tanc
d’emmagatzematge de fangs i
deshidratació, mitjançant una cen-
trífuga.
El dia 26 d’abril es va realitzar una
jornada de portes obertes, en què
personal de l’ACA va informar de
tot el procés de depuració, i hi
varen assistir els alumnes de
l’escola Barnola i un gran nombre
de persones del nostre poble.
El suport del Departament ens ha
encoratjat a demanar una
subvenció per implantar a Avinyó
una deixalleria de residus
municipals de tipus bàsica
destinades  a pobles de 2.000 a
5.000 habitants, i valorada en més
de 11.000.000 de ptes., i que
solucionarà la mancança que hi ha
arran de la clausura de l’antic
abocador de runes, que, per cert,
també hem demanat un ajut per
rehabilitar-lo i revegetar-lo.
Ambdós projectes ja han estat
redactats, aprovats i presentats a
la Junta de Residus per a la seva
resolució.

Josep Balasch i Tordera
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col·laboració de Montserrat Serra,
Teresa Clapers i Ramon Serra que,
amb  l’exposició dels seus quadres
van donar color al Centre Cívic, i
van rebre un munt de visitants i
alguns es van interessar molt per
les seves pintures. Pel que fa en
Pere Rabat, ens va preparar una
exposició de peces artesanals, que
donava goig de veure. Molta gent
es preguntava com podien ser
fetes,  quina paciència havia hagut
de tenir i quantes hore ha hagut de
treballar per aconseguir aquestes
meravelles. Moltes gràcies i
endavant!
La Parròquia  d’Avinyó va celebrar
el seu dia, amb diverses activitats.
Una va ser l’actuació del Cor
Artesenc, que ens va oferir un
concert homenatge a Mn.Cinto
Verdaguer, en el centenari de la
seva mort. La biblioteca d’Avinyó
també va organitzar una xerrada
sobre la vida, costums i anècdotes
de Mn. Cinto Verdaguer.
La Gent Gran no para de fer
activitats. El dia 14 de juny van
anar a Barcelona a la Fira de la
Gent Gran, acompanyats per

Esports
El Club de Futbol Avinyó, l’any
passat, va quedar a les portes de
pujar a Primera Regional i va haver
de continuar un any més a Segona
Regional. Només han hagut
d’esperar una temporada més per
assaborir el goig de ser a Primera.
Aquesta vegada ho han aconseguit
i ha estat amb molt avantatge. El
26 de maig es va celebrar de valent
aquest gran esdeveniment. Felici-
tar la junta, el president, Carles
Llimargas; l’entrenador, per la
constància i dedicació, els jugadors
per l’esforç que això representa i
també felicitats tots els que són al
derrere de l’equip i  han fet possible
el merescut èxit d’aquesta tempo-
rada.
El futbol base també va defensar
molt bé els seus colors. El dia 8 de
juny era el dia de la final i a causa
de la pluja va quedar ajornat per
al dia 21.
Ànims i que guanyeu molts partits.
El Futbol Sala d’Avinyó, un nou
club esportiu que es va estrenar
aquesta temporada, ha organitzat
i ha disputat un torneig triangular.
Aquest equip fou inaugurat per la
Festa Major de l’any passat i ha
participat per primera vegada a la
Lliga Provincial de Futbol Sala de
Tercera Divisió, en què han quedat
classificats en una molt digna
desena posició.
Durant aquesta temporada l’equip
ha hagut d’anar al Poliesportiu Mu-

Conxita Montoya, la seva monitora
de gimnàstica, que durant tota la
temporada fan al Centre Cívic.
També organitzen  balls per passar-
s’ho d’allò més bé.
S’ha preparat un estiu a la fresca
ple d’activitats per a tothom,
lúdiques i culturals, la revetlla de
Sant Joan anticipada,  per la Penya
Blaugrana al carrer Gavarresa.
Davant del seu local, ens van oferir
música  en directe a càrrec de Josep
Maria,  el dissabte dia 22 a les 10
de la nit.
Arribà, com cada any, la Flama del
Canigó. Va ser el diumenge 23 a
les 3 de la tarda, al pati de les
piscines davant de les escoles,
perquè el vespre es pogués
encendre el foc  de  Sant Joan
gaudir d’una vetllada amb música
coca i cava.
Aquest estiu tampoc ha faltat el ja
tradicional Concert  de Música
Clàssica a l’Era de Cal Verdaguer.
Enguany ens ha acompanyat un
duet  de trompeta i piano, Mireia
Farrés i Mercè Hervada.

Lourdes Ferrer i Soler

L’Associació de

Gent Gran

d’Avinyó a la

Fira de la Gent

Gran, a Barcelo-

na
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nicipal de Santa Maria d’Oló per
entrenar-se i jugar. La propera tem-
porada també s’iniciarà havent
d’anar a Oló, però s’està a l’espera
de poder disputar els darrers partits
al Pavelló Municipal d’Avinyó.
L’espectacle està assegurat!
El 9 de juny es va celebrar el
Concurs de Pesca Infantil a la
Rovirassa. Va haver-hi molta
participació i els més menuts s’ho
van passar d’allò més bé. Cal dir
que els pares també van gaudir del
dia i que a l’estany de la Rovirassa
s’hi van quedar uns quants peixos
que van saber esquivar les canyes.
Al final de la jornada es van repar-
tir premis per a tots.
Al Centre Cívic, 14 participants
van disputar un Torneig de Billar a
tres bandes que va durar des de fi-
nal d’abril fins a mitjan juny. El dia
23 de juny es va fer un berenar-
sopar i es van entregar les copes.
El primer classificat va ser en Pere
Soler. Felicitats!
El grup de gimnàstica de Gent
Gran, dirigit per Conxita Montoya,
va assistir una vegada més a la
FiraGran, on van fer una exhibició
de gimnàstica, que els va quedar
d’allò més bé. Aquest mateix dia
van poder gaudir d’una passejada
per la fira. L’any vinent a tornar-
hi...
En Lluís Vall Carillo amb la seva
parella de Manresa, Carla Sánchez
Garcia, van disputar diversos con-
cursos de ball en la modalitat
estàndard i llatí, amb uns resultats

Hisenda

El pressupost que va ser aprovat
abans de començar l’exercici i del
qual ja es va informar puntualment
al passat Garrofí ha estat modificat
per assegurar, que les noves
despeses que és previst que es
generin tinguin el finançament
assegurat. Les despeses s’han
hagut d’incrementar amb 23.806 €,
bàsicament per la partida de
soterrament dels contenidors de la
Plaça, que no era inclosa en el
projecte de la Plaça i anirà a càrrec
de l’Ajuntament i la contrapartida
amb els ingressos corresponent a
romanent de tresoreria (estalvi de
l’any anterior).
Durant aquests mesos s’han
demanat diverses subvencions:
-l’increment de subvenció del
FEDER per l’obra del Passeig, tal
com ja s’ha informat en l’apartat
d’Urbanisme.

molt bons. Van competir en el
Trofeu Ciutat de Manresa (3a
posició en estàndard), Trofeu
Manresa Escola Swing(1a llatins),
Trofeu Perfums Codibel (5a
llatins), Trofeu Ametlla del Vallès.
(2a estàndard i 1a llatins). A
l’escola Barnola van fer-nos una
exhibició de balls de saló, on tots
vam podem comprovar les seves
dots. Ho feu molt bé. Endavant!
L’actuació d’Estefania Ferrer al
Trofeu Ciutat de Barcelona de
Natació puntuable per al circuit
Mare Nostrum va ser satisfactòria.
El seu resultat més destacat va ser
la cinquena posició, que va
aconseguir en la final B dels 50
metres lliures. Enhorabona!
I a les nostres piscines, a mans de
la monitora Lourdes Aymerich, s’hi
entrenen els que qui sap si algun

dia seguiran el passos de
l’Estefania, repartits en els grups
d’Iniciació 1, Iniciació 2,
Perfeccionament i Tecnificació.
També hi ha cursets d’adults, un
d’Aiguagym i un d’aeròbic. Així
doncs, totes les tardes d’estiu
trobem la piscina en màxim
rendiment esportiu. La piscina
d’Avinyó també ha col·laborat amb
la Fundació Esclerosi Múltiple.

Lourdes Ferrer i Soler

Una jugada d’un partit de l’Avinyó
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Urbanisme
A final de maig l’Honorable
Conseller en Cap, Artur Mas, va
inaugurar l’acondicionament dels
accessos del carrer de Dalt i de
l’església d’Horta. Aquesta obra ha
suposat una inversió al voltant dels
60.000 €, 33.056 dels quals són
subvencionats per la Generalitat
(PUOSC). A Horta hi ha prevista
per a aquest mateix any la primera
fase d’asfaltat del camí de Sant
Joan d’Oló.
Tal com es va comentar al passat
Garrofí, les obres de la Plaça ja
s’estan executant. Respecte del
projecte inicial s’han fet petites
variacions així que avançaven les
obres, bàsicament a les rasants en-
tre diferents punts a causa de la
gran quantitat de pedra que ha
sortit i als passos adaptats per a les
persones amb mobilitat reduïda.
També s’ha variat l’emplaçament
dels contenidors soterrats, que
s’han situat al darrere de la Plaça
tocant la façana de cal Verdaguer.
A continuació de la Plaça s’haurà

-dues subvencions a la Direcció
General de Desenvolupament Ru-
ral: una per fer la segona fase
d’asfaltat del camí de la Rovirassa
(18.030 €) i l’altra per fer la pri-
mera fase del camí d’Hora a Sant
Joan d’Oló (18.030 €).
-també s’ha demanat una
subvenció al Departament de
Governació per al finançament de
les despeses extraordinàries amb
motiu dels temporals de neu i fred
del passat hivern (2.080 €).
Aquesta subvenció només és per
cobrir les despeses materials i de
mà d’obra d’aquells dies.
La Comissió Especial de Comptes
va aprovar el tancament d’exercici
de l’any 2001. Podem dir que s’ha
tancat un exercici amb un
pressupost rècord a l’Ajuntament
d’Avinyó, que és de 475.741.630
ptes., amb un resultat pressupostari
positiu de 49.889.057 ptes. i un
estalvi net de 54.960.068 ptes.  El
resultat del compte d’explotació al
final de l’exercici va ser de
65.103.049 ptes.  Aquest ball de
xifres ha fet que s’arribés a final
d’exercici amb uns fons de
liquidació de tresoreria de
105.814.071 ptes. Cal destacar
també que s’ha reduït tant el deute
a curt termini que ha passat dels
111,6 milions de l’any 2000 a 97,7
aquest 2001,  com el deute a llarg
termini, que ha passat de 64,5
milions de l’any 2000 a 51,4 aquest
2001.

Genís Borralleras i Coma

de continuar les obres amb
l’arranjament del carrer Dr
Fleming, el projecte del qual ja va
ser aprovat en el Ple del dia 31 de
maig per un import de 42.541 €.
La següent actuació urbanística al
bell mig del poble serà el Passeig.
El 19 de març es va aprovar
inicialment el projecte de
remodelació per un import de
318.100 € (projecte que va ser
exposat al públic el dia de la fira).
En el mateix Ple es van formular
al.legacions al FEDER demanant
més subvenció de la que inicialment
ens va ser concedida. Esperem que
la nostra petició sigui atesa per
després convocar i consultar als
veïns, tal com es va fer amb la
Plaça, per fer el projecte definitiu
que s’hauria d’executar durant el
2003.
Durant el mes de maig hi havia
previst asfaltar uns quants carrers
del poble en virtut del conveni que
l’Ajuntament va signar amb
Paexba. Això s’ha endarrerit, ja
que l’Ajuntament ha arribat  amb
Repsol a l’acord per fer una pri-

Projecte de remodelació del revolt del Salt d’Euga
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Benestar Social

Amb motiu del tradicional
homenatge que Avinyó dedica a la
Gent Gran, s’ha realitzat la II
Setmana de la Gent Gran, entre els
dies 13 i 19 de maig de 2002, i que
hem organitzat des de
l’Ajuntament, Departament
d’Acció Cívica, Centre de Gent
Gran d’Avinyó i Diputació de Bar-
celona, amb la col·laboració de la
Caixa de Pensions i la Família
Moragues, que va fer cessió
gratuïta del local. Hi ha hagut un
seguit d’actes molt variats i de
contingut molt enriquidor.
 Començant per la xerrada,
acompanyada d’una exposició al
Centre Cívic, d’una ONG,
Organització no Governamental,
MON 3, amb el títol de «Un món
plural i divers». Després, el
dimarts, la xerrada del Dr.
Montserrat sobre la sexualitat a la
3a. edat, un tema tabú però que va
despertar molt interès. El dimecres,
sortida cultural a Barcelona, amb
els punts forts de la visita al Palau
de la Generalitat i al Poble
Espanyol. El dijous, la conferència
del col·legi de farmacèutics de Bar-
celona, que, sota el títol de «Menjar
bé quan ets gran», ens va parlar de
nutrició, dietètica i altres aspectes
de la alimentació, molt
desconeguts en general. La gent
gran de Navàs ens van visitar el
divendres, i ens van fer una

representació. El dissabte, al Cen-
tre Cívic, es va celebrar el dia
dedicat als  jocs.
Per acabar, el diumenge 19 de
maig, i ja en fa 51 cops, l’acte cen-
tral d’aquest homenatge a la gent
gran, començant per la missa
d’homenatge, amb l’actuació dels
cantaires d’Avinyó, seguit del tra-
dicional  dinar de germanor, servit
un any més per la Fonda de Cala
Maria i, per acabar, el concert que
a continuació ens va fer la banda
d’Amics de la Música de Bellvitge.
Ens van acompanyar el delegat
d’Acció Cívica al Bages, Sr.
Zornoza, i el Conseller Comarcal
de Benestar Social, Sr. Cristòfol
Gimeno.
Vist l’èxit aconseguit en el primer
taller d’entrenament de la memòria,
l’Ajuntament va creure necessari
fer-ne una altra convocatòria. A
causa de la baixa laboral de la
treballadora familiar, Dolors
Vilalta, això no va ser possible. És
per això que ens vam posar en
contacte amb l’Àrea de Benestar
Social de la Diputació de Barcelo-
na, que va designar la Sra. Teresa
Robles com a responsable per
realitzar aquest curset que serveix
per prevenir la pèrdua de memòria
i el deteriorament cognitiu de la
gent gran i millorar la seva
autonomia i autoestima. De resul-
tes del gran nombre de persones
interessades es van fer dos grups
de 10 persones i el curset, que
consta de 1,5 hores cada setmana

mera fase de gasificació del poble
començant per la part sud. No
tindria sentit arreglar uns carrers
que d’aquí a uns mesos s’hauran
de tornar a aixecar per soterrar les
canonades del gas, per la qual cosa
s’ha decidit prorrogar-ho fins a la
tardor.
Pel que fa a la millora de la carre-
tera, cal dir que el primer concurs
que es va fer per licitar el pont de
l’Abadal va sortir desert. Això ha
comportat un enderreriment en
l’execució de l’obra. Aquest pro-
blema ja està superat i s’ha
adjudicat a l’empresa de Berga
Pasquina. Possiblement en el
moment de llegir aquest Garrofí ja
s’hagi començat. El Departament
de Política Territorial ja ens ha
informat que té previst fer el
concurs per a la segona fase del
projecte (el revolt de Salt d’Euga)
durant el tercer trimestre de l’any i
començar a executar l’obra a final
d’any, el que més o menys podria
coincidir amb l’acabament del pont.
Per acabar, només informar que en
el Ple del mes de març es va aprovar
un conveni amb la Diputació per a
la realització de treballs de
cartografia digital del sòl urbà.
Creiem que aquesta és una eina del
tot necessària, ja que els plànols
sobre els quals han de treballar els
nostres tècnics han quedat
desfassats i és necessari que puguin
ser tractats amb ordinador, d’una
manera molt més fiable i senzilla.

Genís Borralleras i Coma
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durant 10 sessions, va començar
l’11 d’abril i es va acabar a final de
juny.
En el Diari Oficial de la Generalitat
de Catalunya, del dia 3/07/2002,
hi surt publicada l’Ordre del
Departament de Benestar Social,
per la qual es crea el programa
d’ajuts de suport a les persones
amb dependències, dins el marc
d’actuacions del Programa Viure
en Família, s’obre la convocatòria
i s’aproven les bases per a la
concessió dels ajuts.
El Govern de la Generalitat de
Catalunya ha establert com a un
dels eixos de la seva acció política
el suport a les famílies. L’acció
decidida en la promoció del paper
de formació, cohesió i solidaritat
que es desenvolupa en el si de les
unitats familiars és un dels
principals actius per aconseguir la
cohesió social i el benestar integral
de les persones.
En moltes famílies es dóna la
situació de membres afectats per
situacions de dependències que els
impedeix realitzar les actuacions
bàsiques de la vida diària de forma
autònoma. Són situacions de
dependències causades per múlti-
ples raons, entre les quals desta-
quen la senectut, les discapacitats
severes per disminució o accident
i les malalties cròniques invalidants.
Les dependències afecten
qualsevol sector de la població amb
independència de l’edat, malgrat
que majoritàriament es donen en

les persones més grans. A més, a
Catalunya, els cuidadors
tradicionals de les persones amb
dependències són a la mateixa
família.
S’estableix una ajuda econòmica
de fins a 240.40 € (40.000 ptes.)
mensuals, i compatible amb altres
serveis d’atenció diürna (centres de
dia i servei d’atenció domiciliaria),
amb les prestacions de la Seguretat
Social i amb els ingressos
temporals en residència per respir
de família. No és compatible amb
una situació d’ingrés en una
residència o en un centre
sociosanitari de llarga estada.
Els beneficiaris cal que siguin:
Per criteri de dependència:
-Més grans de de 65 anys, amb un
grau de dependència permanent
per realitzar les activitats bàsiques
de la vida diària, segons els barems
de l’ICASS.
-Més grans de 5 anys i menors de
65, amb un 75%, o més, de grau
de disminució i una dependència
permanent, i les persones amb un
65% de disminució derivada de
malaltia mental, també segons
barems de l’ICASS.
-Menors de 5 anys amb una
plurideficiència i un 75% o més de
disminució, segons barems de
l’ICASS .
Per criteri econòmic:
-Que la renda de la unitat
econòmica familiar no superi els
36.060,73 € (6.000.000 ptes)
anuals. En el cas dels menors

Ensenyament

Ha arribat l’estiu i, amb ell,
l’acabament del curs acadèmic
2001/2002. Durant aquest curs
s’ha intentat, des de la regidoria
d’Ensenyament, fer front a totes
aquelles actuacions que des de la
comunitat educativa s’han anat
prioritzant. A grans trets esmentar
la substitució d’un tram de la tanca
que s’havia malmès, tal i com
s’informava en anteriors
publicacions, i que ha costat al
voltant de 6.000 euros (1.000.000
de ptes.). També destacar
l’actuació feta a l’aula de segon pel
que fa a la instal·lació de persianes
noves, així com el manteniment del
drenatge del pati i les petites obres
de millora que han anat sorgint
durant el curs. Val a dir que
l’Ajuntament també ha col·laborat
econòmicament en la principal
actuació feta pels pares al pati de
l’escola.
Probablement quan surti aquesta
publicació la renovació de la
instal·lació elèctrica de l’escola ja
s’haurà iniciat. Recordar que el

d’edat i les persones de 65 anys i
més, inclourà el còmput de les per-
sones obligades.
Per a més informació podeu diri-
gir-vos als Serveis Socials de
l’Ajuntament d’Avinyó.

Ramon Mas i Gordi
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cost d’aquesta obra l’assumeix
íntegrament el Departament
d’Ensenyament de la Generalitat de
Catalunya i és valorada en 60.000
euros (10 milions de pessetes), que
és una de les aportacions més
importants fetes pel departament
en els últims deu anys. Esmentar
que aquesta renovació constarà
finalment de dues fases, essent la
d’aquest estiu la primera, que
consistirà en la substitució comple-
ta de la instal·lació elèctrica de tota
la planta baixa del centre, així com
els passadissos del primer pis.
Caldrà, doncs, concretar amb el
departament i concretament amb
delegació territorial quan es
portarà a terme la segona fase i
quina serà l’aportació que en farà.
Informar-vos també que el projecte
que està portant a terme aquesta
regidoria  amb la d’Artés, Santa
Maria d’Oló, Monistrol de Calders
i Calders i juntament amb l’àrea
d’Ensenyament de la Diputació de
Barcelona va prenent cos i s’està
treballant des de diferents àmbits:
Des de Serveis Socials, els CEIPS
i l’IES Miquel Bosch i Jove.
D’una banda, semblava que des
dels CEIPS es reivindicava més
comunicació amb l’IES pel que fa
al traspàs d’informació primària/
secundària. D’aquí que davant
d’aquesta petició es va fer una re-
unió amb els directors dels centres
implicats, el psicopedagog que
coordina el projecte i la inspectora
del Departament d’Ensenyament

(que es va mostrar molt interessada
en aquest tema i va prendre el
compromís d’organitzar la
coordinació permanent entre
primària i secundària). En aquella
reunió es va establir un protocol
en el qual es proposa que els
moments de traspàs d’informació
han de ser: abans d’acabar el curs
escolar i a final del primer trimes-
tre trobant-se els tutors de l’IES i
els mestres  que n’havien estat els
tutors en l’últim curs de primària.
En l’àmbit municipal es treballa en
el sentit de clarificar les funcions
entre Serveis Socials i l’escola bo i
establint un protocol conjunt per
portar a terme actuacions amb
alumnes de risc social o suscepti-
bles d’esdevenir-ne.
La coordinació Serveis Socials/
escola passa per convocar unes
trobades entre direcció i assistent

social almenys en tres moments del
curs: octubre, gener i juny, per tal
de valorar conjuntament els
possibles casos.
Els Serveis Socials de
l’Ajuntament faran arribar al CEIP
un llistat d’indicadors de risc que
servirà com a element més de
valoració i d’informe de derivació
dels alumnes amb problemàtiques
de risc als serveis socials.
També s’està estudiant la viabilitat
d’adaptar un espai en
infraestructures ja existents de cada
poble (Centre Cívic , escola o bi-
blioteca en el cas del nostre poble)
i dotar-lo d’un monitor/educador
social on els estudiants que ho
desitgin puguin gaudir d’un lloc de
trobada on, a banda de fer activitats
lúdiques, puguin aprendre o
millorar la seva actitud envers els
estudis amb l’ajuda d’aquesta figu-

Grup d’alumnes de la Llar d’Infants l’Estel que el curs vinent començaran P-3



ra del monitor/educador.
S’està intentant també programar
diverses conferències destinades
als professionals de l’ensenyament
i d’altres adreçades als pares, així
com alguns tallers per als nois i
noies del nostre municipi. Amb tot,
i abans de tirar endavant aquestes
activitats, des de la mesa territo-
rial creada per portar a terme
aquest projecte es farà una reunió
amb les AMPA de cada poble per
tal d’informar-los de les diverses
propostes que han anat sorgint, així
com per programar diferents
col.loquis i xerrades conjuntament.
Pel que fa a la llar d’infants,
esmentar que finalment durant
aquest mes de juny s’ha rebut la
subvenció que es va demanar en
concepte de les obres de millora de
la llar d’infants per a la creació de
places i que ratlla els 12.000 euros,
més o menys el 50% del cost total
de les obres.
Aquesta obra ha estat la més
rellevant durant aquest curs que ja
s’acaba, però, si no hi ha res de
nou, durant el mes d’agost es
portarà a terme una nova actuació
prou important i necessària: pin-
tar, posar sòcol a totes les aules i
suro al terra de la classe dels
«pollets».
Encara que l’enderrocament de
l’edifici ubicat entre el pati del Cen-
tre Cívic i el pati de la llar d’infants
no és una actuació directament
lligada a les de la regidoria, és ben
cert que l’enderroc de l’antic local

del grup carnestoltes fa que el pati
de l’escola sigui molt més segur,
puix el perill d’esllavissament de
teules en dies de pluja i vent era
imminent, si bé ara tenim un pati
un xic més assolellat.
De moment, res més, només
desitjar a tota la comunitat educa-
tiva, pares, mestres, educadores de
la llar d’infants  i alumnes que
gaudeixin de les vacances, que  ben
segur són del tot merescudes.

Eugènia Altarriba i Fossas

Joventut

Per tercer any consecutiu
l’Ajuntament d’Avinyó ha
organitzat amb col·laboració amb
el grup de jovent una nit de músi-
ca adreçada als nostres joves.
Enguany, els grups escollits per
amenitzar la nit del 15 de juny foren
ni més ni menys que el grup basc
SU TA GAR com a cap de cartell,
acompanyats per RADIO
RAHEEM, KATARRAMA
STUMA i DISCÍPULOS DE
OTÍLIA.
De tots, aquest any era el que es
presentava més dur, ja que el dia
15 de juny fou el dissabte triat per
la majoria de pobles veïns per
organitzar concerts i activitats per
a joves: a Sallent, el carnestoltes
d’estiu; a Prats actuava Doctor
Calypso; a Martorell, un macro-

concert; i a Barcelona, el festival
de música  SONAR 2002, sense
oblidar que l’escola organitzava
també la festa de final de curs. Vista
la situació, els organitzadors
estàvem força espantats i, perquè
no dir-ho, molt desanimats, puix
crèiem que el Camp de Futbol Mu-
nicipal seria buit. La sorpresa
fou gran quan un parell d’hores
abans del concert tots els bars del
poble eren plens a vessar de joves,
tant del poble com forans, que feien
un mos abans d’entrar al concert,
que s’allargaria fins ben entrada la
matinada.
No ens hem d’enganyar, però la
venda d’entrades fou quelcom més
baixa que en anys anteriors.
Enguany es van vendre unes 500
entrades, tot  i que el preu era força
més baix que l’any anterior i, en
canvi, s’oferien quatre grups, tres
dels quals amb CD al mercat.
No obstant això,  la gent que va
assistir al concert va vibrar amb la
música de tots els grups
participants i en especial amb SU
TA GAR, el grup estrella. El
concert va començar a quarts
d’una de la matinada amb RADIO
RAHEEM, que van ser els
encarrregats d’escalfar motors
amb els seus 13 músics a l’escenari.
El  públic assistent va entusiasmar-
se amb l’ska fresc i eixelebrat
d’aquesta formació barcelonina.
KATARRAMA STUMA, amb un
estil de música molt més proper a
l’estil de SU TA GAR,  es va en-
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Via Pública i
Governació

En el darrer trimestre les obres
municipals de manteniment han
estat  canviar mitja tanca de
l’escola Barnola que estava feta
malbé. També s’han fet millores
d’enjardinament al cementiri mu-
nicipal i s’ha posat el sistema de
reg automàtic.
Una altra de les millores ha estat
l’adequació de la vorera de la ca-
rretera de Prats de Lluçanès amb
un pas per a minusvàlids a l’alçada
del semàfor que hi ha prop  del
carrer Indústria.
D’altra banda, s’ha enderrocat una
planta de l’edifici que havia servit
de gimnàs a l’escola de les monges
i està pendent acabar-lo
d’enderrocar per concloure la
remodelació del pati del centre
cívic.
També s’han acabat les obres de
remodelació del parc del Passeig
que es va inaugurar coincidint amb
la Fira-festa el passat mes de maig.
Per acabar, abans d’iniciar la tem-
porada d’estiu es van rejuntar les
rajoles del fons de les piscines, que
estaven malmeses, i es va fer el
manteniment habitual abans
d’obrir-les al públic, per poder
gaudir d’una bona temporada de
bany.

Pere Pla i Sociats

tregar al seu públic (recordem que
els KATARRAMA són una
formació amb dos components
avinyonencs) oferint en el repertori
les seves  noves peces. L’actuació
dels SU TA GAR fou un festival:
les gairebé dues hores d’actuació
del grup basc foren un no parar de
corejar totes i cadascuna de les
seves cançons. Finalment, i gairebé
a trenc d’alba, els DISCÍPULOS
DE OTÍLIA presentaven el seu
últim treball, editat recentment.
En el moment de presentar aquest
article encara no s’havia pogut fer
una valoració econòmica d’aquest
acte, així que fins al proper Garrofí
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no us en podré informar.
Voldria agrair a tots els membres
del grup de jovent que durant les
setmanes prèvies al concert van
treballar de valent tant en la
confecció de les pancartes com en
la distribució de propaganda i
cartells. Així mateix expressar
especialment la meva gratitud a
Joan Armengol, que com cada any
el seu cop de mà en la coordinació
de treballs i d’esforços per tirar
endavant aquests concerts és de
gran  importància. Moltes gràcies
Passol.

Eugènia Altarriba Fossas

Cartell del concert del 15 de juny
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Les relacions
laborals a

l’Ajuntament

El nostre grup municipal creu que
les relacions entre els treballadors
de l’Ajuntament i els polítics que
hi siguin en cada moment no han
de dependre de cap manera segons
qui governi. És per això que el mes
de març de 2001 varen començar
les negociacions amb representants
del sindicat CC.OO., la
representant sindical d’aquest
sindicat a l’Ajuntament i la
representant dels treballadors, per
desenvolupar un conveni col·lectiu.
Un conveni col·lectiu és un
document en què les dues parts es
comprometen a donar compliment
a uns deures i obligacions: hi que-
den reflectits els salaris i els futurs
increments, les hores de treball, les
vacances, l’organització del treball
en general, les categories, etc. En
definitiva és una manera objectiva
de regular les de vegades tan
personals relacions laborals. Enca-
ra que en principi aquest conveni
es va fer pel personal laboral, al fi-
nal també es va fer extensiu als
funcionaris, de tal manera que dóna
cobertura a tot el personal de
l’Ajuntament. Després d’un any de
negociació les parts van arribar a
un acord unànime de totes les parts
negociadores i es va aprovar en el
Ple del passat 22 de març, iniciant

d’aquesta manera una nova etapa
d’unes relacions laborals que calia
regularitzar. Aprofito aquí per
agrair a Rosa Codina i Anna
Garrigó, representant dels
treballadors i sindical
respectivament, la voluntat que
varen tenir a desencallar temes que
a vegades van ser difícils de nego-
ciar i varen ser objecte de discussió,
i als representants de CC.OO., que
varen donar l’ajut i el suport que
va ser necessari en tot moment.
En el tema laboral també calia
cobrir unes quantes places que
inexplicablement encara eren
interines, algunes des de feia molts
anys. És per aquesta raó que es va
convocar concurs per optar a les
següents places:
-1 animadora cultural a temps par-
cial (hi va haver 3 aspirants), que
va ser guanyada per Sònia Valentí.
-1 plaça de conserge-neteja al Cen-
tre Cívic, que va ser adjudicada a

Catalina Badia (única aspirant).
-2 places de peó de brigada, que
van ser adjudicades a Lluís
Manigot i Eugènia Pont (2
aspirants).
Cal explicar que a la funció públi-
ca només s’obté una plaça si
prèviament es fa un concurs públic
en què tothom qui reuneixi les
condicions que es demanen hi
pugui accedir. Després hi ha un tri-
bunal que decideix a qui s’adjudica
la plaça en funció dels punts
obtinguts en les diverses proves
que han de realitzar els aspirants.
El Tribunal es compon tant de
membres de la corporació com de
membres externs, que en aquest
cas varen ser de l’Ajuntament de
Santpedor (funcionari) i del
Consorci de Normalització Lin-
güística.

Genís Borralleras i Coma

La redacció d’eL garRofí eL garRofí ha
canviat d’adreça electrònica.

Fes-nos arribar els teus
articles a:

       garrofi@yahoo.es
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En totes les campanyes electorals en
què el nostre grup ha estat present
ha  intentat presentar un programa
coherent i que a la vegada ens portés
cap al progrés i la millora de la
qualitat de vida de tota la gent que
vivim a Avinyó; però també que es
pogués portar a terme comptant amb
els recursos que té un poble de dos
mil habitants com el nostre.
Independentment de les propostes,
sempre hem volgut destacar, per
damunt de tot, la defensa dels
interessos del nostre poble i dels seus
habitants. És per això que durant
aquests anys hem volgut ser
independents, perquè ningú de fora
no ens digués què hem de fer al
nostre poble, encara que sigui el
Govern de la Generalitat el que faci
les propostes per poder assolir el seu
programa de govern.
Mirant el programa electoral del grup
de Convergència i Unió, s’hi pot
llegir: «Tenim tot el recolzament i
assessorament de CiU per assolir
tots els projectes que us plantegem
en aquest programa». No costa gaire
fer un programa incorporant-hi
propostes del programa de les
eleccions autonòmiques en el qual es
prometen moltes coses que se sap
que, sense la col·laboració dels
ajuntaments, no es podran tirar
endavant.
Entre d’altres promeses, en triarem
dues que són les que afecten més

directament el nostre poble i que, en
la manera de portar-les  a terme, s’hi
veu el servilisme de l’equip de
govern envers els seus superiors de
partit. El programa de Convergència
i Unió a les eleccions al Parlament
de Catalunya va prometre ampliar
l’oferta de residències per a gent gran
i facilitar als joves l’accés a un
habitatge.
Els dos projectes són prou
importants, tant pel lloc com per la
forma de portar-los a terme, perquè
cada un mereixi un comentari a part.
Avui parlarem dels pisos i del lloc
on els nostres governants han triat per
construir-los. D’entrada, volem
deixar molt clar que NO ESTEM EN
CONTRA DE LA
CONSTRUCCIÓ DE PISOS PER
ALS JOVES. Però sí que  el nostre
grup està totalment en contra del lloc
on es projecta fer-los.
Hi estem en  contra precisament per
defensar els interessos dels
avinyonencs i avinyonenques. Com
sempre hem fet. Perquè, en un atac
de ceguesa política, l’equip de
govern vol regalar a l’Institut Català
del Sòl els terrenys on hi havia ubi-
cada l’antiga piscina municipal.
Mentre en la majoria de municipis
els polítics amb visió de futur estan
recuperant espais cèntrics per dedi-
car-los a equipaments, en el nostre
poble es fa exactament a l’inrevés:
s’aliena un espai cèntric que és del

poble sense pensar si en un futur no
gaire llunyà es necessitarà per poder-
hi encabir alguna instal·lació de caire
social. Seria paradoxal que aleshores
l’Ajuntament n’hagués de comprar
un que difícilment tindria una
situació tan immillorable com
aquest.
D’altra banda, no és aquest l’únic so-
lar de propietat municipal.
L’Ajuntament té prou terrenys per
poder oferir per a la construcció de
pisos per a gent jove sense haver de
malbaratar un solar situat al bell mig
del poble.
Sabem que hi ha hagut una important
manifestació de rebuig cap a aquest
projecte, amb recollida de firmes
inclosa. Una part considerable del
poble ha expressat la seva
disconformitat amb el procediment
de l’equip de govern. Creiem que
quan la gent s’expressa val la pena
escoltar-la. Almenys aquesta ha estat
sempre la nostra manera d’actuar.
Una decisió com aquesta, que tant
afecta el patrimoni municipal, bé es
mereixia una consulta prèvia a la
gent del poble. Una de les moltes
Assemblees de Poble que l’actual
equip governant va prometre en el
seu programa.

Grup Municipal Independents
Demòcrates d’Avinyó

EL GRUP I DEA DI U...

Regalar el que és de tots
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ACTI VI TATS

Neteja de vorals
Unes 50 persones van participar, el passat 21
d’abril, en la sortida per netejar uns 3 quilòmetres
de vorals de carretera, que va organitzar
conjuntament el Grup Ecologista, el Centre Ex-
cursionista i l’ADF Quercus.

Contes a  la biblioteca
La biblioteca d’Avinyó ha organitzat durant els curs
escolar diverses sessions de l’hora del conte, que
han reunit desenes de nens i nenes. A la foto veiem
l’avinyonenca Clara Gavaldà explicant contes als
més menuts.

L’estació depuradora

El conseller de Medi Ambient de la Generalitat de Catalunya, Ramon Espadaler, va inaugurar el passat
mes d’abril la nova estació depuradora d’Avinyó. Es tracta d’una planta de tractament biològic que té
una capacitat màxima de 650 metres cúbics per dia, amb una mitjana de tractament de 27.000 litres
l’hora, i està dissenyada per a una població de 2.600 habitants.
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Fira-festa 2002
Avinyó va celebrar el passat 12 de
maig la quarta edició de la Fira-
festa, la mostra del comerç local.
Enguany, la principal novetat va ser
el canvi d’ubicació de l’eix central
de la fira, a causa de les obres de
remodelació de la plaça Major, i la
fira es va traslladar al Passeig i al
carrer del Mig. La fira es va com-
pletar amb algunes activitats
festives. El certamen va ser
inaugurat per les autoritats locals i
el direcor general d’Indústries i
Qualitat Agroalimentària de la
Generalitat, Enric Segarra.
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Festa del avis
Com ja és habitual en aquestes dates el 19 de maig es va celebrar l’homenatge a la vellesa, més conegut
com la Festa dels Avis. Unes 200 persones van participar al dinar de germanor que es va fer a la fàbrica
Moragues. Després de dinar hi va haver un concert. La festa dels avis culminava la segona setmana de
la gent gran, que va oferir xerrades, excursions i espectacles a la gent gran del poble.

Artur Mas a Horta d’Avinyó
El conseller en cap de la Generalitat, Artur Mas, va ser a
Horta d’Avinyó el dia 26 de maig per inaugurar les refor-
mes que s’han fet al carrer de Dalt. Mas també va inaugurar
l’ampliació de les intal·lacions del grup Roqueta a les Masies
d’Avinyó.

Concurs de pesca
El 9 de juny es va celebrar el XXIV
Concurs de Pesca Infantil a la Font
de la Rovirassa. Hi va haver un total
de 50 participants, que van pescar
170 peixos.
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Carta d’entrega de
les signatures del
solar de la piscina

Sr. Josep Balasch i Tordera,
Alcalde-president de l’Ajuntament
d’Avinyó
Benvolgut senyor,
Amb la present li adjuntem un plec
de fulls amb la signatura, DNI, nom
i cognoms, de 437 persones més
grans de 18 anys, 382 de les quals
estan empadronades a Avinyó i 55
no,  però amb forts lligams al poble
(la major part han nascut a Avinyó,
hi tenen familiars o casa),  amb la
següent petició:
Solar de l’antiga piscina (c/ Major)
Els sotasignats demanem a
l’Ajuntament d’Avinyó que:
-mantingui íntegrament la propietat
municipal sobre aquest solar,
-el conservi per instal·lar-hi
equipaments i serveis d’ús general,
i, per tant,
-retiri l’actual projecte de cessió
per construir-hi pisos i traslladi la
promoció de vivendes a d’altres
terrenys del municipi.

 Avinyó, maig de 2002
La comissió que lliura aquests
documents vol fer ressaltar que el
text signat és una petició que fem
a l’Ajuntament i no una crítica a la
seva actuació. Que, com es diu en
el text, no es demana a
l’Ajuntament que renunciï als seus
plans de construcció d’habitatges
de promoció pública, sinó que es

plantegi la promoció d’habitatges
en altres terrenys del municipi i a
la vegada mantingui íntegrament
aquest valuós pati per a
equipaments d’ús general.
Considerem que el nombre de per-
sones que han signat la petició és
suficientment important com per
tenir-ho en compte.
Miri les signatures de la llista una
per una i pensi que cadascuna re-
presenta una persona que s’ha
dirigit directament a vostè (i per
extensió a tot el consistori) per fer-
li la petició que conservi el pati de
l’antiga piscina sota patrimoni
municipal. Sabem que hi ha hagut
persones que han parlat
directament amb vostè o amb algú
del seu equip de govern expressant
la mateixa opinió. Les signatures
que li lliurem representen 437 per-
sones més fent la mateixa petició.
Tots els signants ho han fet amb
l’esperança de ser escoltats i  que
la seva acció serveixi per salvar

aquest pati. Fent una valoració
objectiva de les necessitats del
poble, presents i futures,  pensem
que cal preservar-lo com a
patrimoni de tots.
Aquesta petició, deslligada
d’interessos partidistes, és feta amb
la voluntat de buscar el millor per
a tots. Per això li demanem que faci
l’esforç de analitzar-la de manera
totalment objectiva, obviant tots
els condicionants  polítics
municipals.
Sabem que la rectificació del
projecte és possible. I tenim molt
clar que aquesta rectificació no ha
de ser interpretada per ningú com
una derrota política de l’equip de
govern sinó com un acte de bona
voluntat per cercar el màxim
consens en el nostre poble. Per
tant, li demanem fermament que
faci cas a la petició de tots els
signants. Pot estar segur que no
se’n penedirà.

Avinyó, 11 de juny de 2002
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Totes les persones que des de l’any
1978 hem estat elegides per càrrecs
municipals sabem que el primer acte
oficial que tot conseller/a electe
realitza com a tal és fer una promesa
o jurament solemne de la Constitució
i de la legalitat que se’n deriva. És a
dir, a més de representar als ciutadans
que l’han elegit al Consistori, es
compromet a complir i fer complir la
legalitat vigent.
No tinc cap mena de dubte que els
actuals consellers, tant del govern com
de l’oposició, ho tenen perfectament
clar. No obstant això, és l’equip de
govern que té la majoria, en aquest cas
Convergència i Unió, qui té la
responsabilitat exclusiva de fer
complir la llei en l’àmbit municipal.
Tots som testimonis de com el govern
d’Avinyó, que presideix el Sr. Josep
Balasch, està molt ocupat en la
realització d’importants obres que
sens dubte seran equipaments per al
poble, que tots en gaudirem. També
demostren molt interès per atreure
indústries que omplin el municipi.
Hi ha un aspecte, però, que al meu
entendre pequen d’omissió. Em cons-
ta que hi ha una normativa, tant en
l’àmbit estatal com europeu, que obli-
ga al respecte al medi ambient, en el
que fa a contaminació d’aigües,
contaminació de l’aire i també acústi-
ca (aquesta última entra en vigor dintre
d’aquest any).
Els ciutadans individuals solem ser
bons complidors de la llei. Però hi ha

un col·lectiu minoritari, que sembla
que les candidatures de dretes i CiU
ho és, els costa exigir el compliment
de la normativa medioambiental; em
refereixo als empresaris. Faig aquesta
afirmació perquè, tot i que em consta
que l’equip de govern n’està
assabentat, des de fa dos anys, els
habitants de la part nord del poble
estem condemnats a respirar un aire
amb una forta olor a productes
químics. Això atempta contra la salut
de tots els qui habitem aquesta zona
del poble, incloent-hi l’escola dels
nostres petits.
Demano públicament al Sr. batlle i al
seu equip que compleixin amb la seva
responsabilitat.
Acceptem que l’obligació de tot
empresari és, a més de donar feina al
ciutadans, vetllar per la rendibilitat de
les seves inversions. Però aquestes
obligacions tan respectables no
l’excusen de complir la normativa
medioambiental.
Personalment seria de l’opinió que el
nostre consell municipal en comptes
de cercar desaforadament indústries
encara que siguin molt contaminants,
per tal que Avinyó arribi als 5, o als
10.000 habitants el més aviat possible,
vetllés més per mantenir i millorar la
nostra qualitat de vida i mantenir
l’entorn (per altra part tan bonic) el
més natural possible. Que tinguin molt
present que tot això és un patrimoni
que hem heretat dels nostres
avantpassats i tenim la sagrada

obligació de trametre’l als
avinyonencs  del dia de demà.
No ens trobem tot el municipi ple de
xemeneies, i que els ciutadans
prefereixin viure en qualsevol poble
veí, en què les respectives autoritats
locals segurament seran més
complidores de les seves obligacions
medioambientals.

Ramon Vilarasau i Sallès

OPI NI Ó

Responsabilitats medioambientals

El Grup de Campaments
l’Esparver informa

El Grup de Campaments l’Esparver
d’Avinyó es planteja continuar fent
activitats adreçades a la quitxalla del
poble a causa de la pobra resposta que
obté en l’organització d’activitats,
sortides, tallers, joc de poble, etc...
Ignorem la causa o causes d’aquest
descens de la participació, ja que s’han
fet diferents activitats i s’han hagut
d’anul·lar per la poca assistència, tot
i la nostra il·lusió, treball i ganes en
l’organització d’aquestes activitats per
trencar la monotonia i fer passar una
bona estona a la quitxalla (i a nosaltres
mateixos).
Després d’aquestes paraules,
demanaríem als pares i a la mateixa
quitxalla que estem disposats a escol-
tar qualsevol crítica.
Esperem que en pròximes ocasions en
poguem disfrutar tots junts, ja que per
la nostra part tenim ganes de conti-
nuar i seguir endavant.
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Solució del num. 3

          U       S  E  P   A  R  A  R

      L       J   O  R  D  I        L  O
      L  L  U  N  A           M  E  S
       I       P  E   T  A  L       S  A
      B  R   I  T  A   N  I   C
      R  O  T       D  A  T   I  L
      E  S   E  S            O M  A  R
               R  E       D  R  A  C

      C  P       M  E  C  A      A  S
           A  T   I  U  L  L             I

Sóc un dels quatre-cents i escaig
que vàrem signar la petició al
nostre Ajuntament perquè no doni
el terreny de la Piscina Vella a una
empresa privada per construir-hi
pisos. La meva signatura no és
partidista ni «política», com
veureu.
Aquests terrenys serien ideals per
fer-hi una residència per als
nostres avis. La seva ampla
façana, cara al Passeig, donaria
per a molt. M’he assessorat
degudament i no hi ha cap
obstacle per aconseguir els per-
misos oficials.
El pressupost per construir
aquesta residència seria a
bastament assumible, si es pogués
comptar, com a sòlida base patri-
monial, amb aquest solar.
S’hauria de crear un patronat lo-
cal, integrat per gent de solvència
i disposada a treballar, que crec
es trobaria.
El nostre Ajuntament treballa
amb molta il·lusió per fer una
residència, de cert nivell, a càrrec
també de capital privat. Diu tenir
garanties, encara no ben
definides, perquè els avis
d’Avinyó que no poguessin pagar
les quotes mensuals normals,
serien igualment acollits a la

residència, segons les seves
possibilitats econòmiques.
En el supòsit anterior, els nostres
pensionistes tindrien, tots, el cas
solucionat; no fora necessari
contruir la residència local i, per
tant, aleshores, sí, es podrien edi-
ficar els pisos en aquest pati de la
Piscina Vella.
A pesar d’això, i que em perdoni
el Consistori Municipal en pes,
sóc un pèl escèptic en aquest
punt: els empresaris solen
moure’s per guanyar diners i no
per finalitats benèfiques, i si
aquests capitalistes no
compleixen les garanties
promeses haurien enganyat
l’Ajuntament i els avis serien
finalment els més perjudicats. I tot
perquè, en un excés de precipita-
da bona fe i lleugeresa, els nostres
regidors no han reservat, en el seu
moment, aquest pati, una de les
joies del nostre patrimoni històric.
El nostre Ajuntament ha assolit
quantiosos ajuts econòmics que
repercutiran en remarcables
millores pel poble. Reconec
l’esforç, dedicació i voluntat de
fer que tot això suposa.
Però sobre la temàtica d’aquest
escrit, em temo (i tan debò
m’equivoqui) les coses aniran,

més o menys, així:
1r-  Els pisos són necessaris, i es
construiran perquè hi ha negoci.
2n- La residència privada
possiblement es fara també,
perquè hi ha negoci.
3r- Dubto que hi hagi solució per
als avis amb pensions baixes,
perquè no hi ha negoci. I alguns
dels nostres avis (com més anirà,
temps a venir, més seran) hauran
d’envellir lluny del seu entorn i
veïnatge, enyorant els paratges,
carrers i places que els veieren
néixer.
Les tres opcions són bones, útils
i convenients, però ¿quina és la
més humana, urgent i justa?
Cadascú deu donar-se la resposta.
L’Ajuntament també.

Pere Tort Companyó

OPI NI Ó

Només una pregunta
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PASSATEMPS

MOTS ENCREUATS
Queralt Armenteros
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HORITZONTAL
1. Canviar de nou, al revés.
2. Zero. Nota musical. Expulsió violenta i sorollosa de
l’aire del pit.
3. Mil. Nom masculí. Fluor.
4. Onada. Preposició. Un. Vocal.
5. Estirp, casta. Inici i final de fingir.
6. Líquid. Arquitecte català.
7. Meitat de taló. Dent.
8. República democràtica.Unió europea. Diferents vocals.
9. Dues vocals iguals. No conreat. Titani.
10. Punt cardinal. Impost sobre el valor afegit. Consonant.

VERTICAL
1. Cuca fera.
2. Lletra grega. Conjunts d’ocells d’un niu.
3. Vocal. Barret militar rígid. Urani.
4. Ràbia. Sofre. Nou més un, al revés.
5. Escriptor català.
6. Punt cardinal. Allò que és conforme a la llei. Nota
musical.
7. Hidrocarbur gasós, al revés. Classe. Cinc en números
romans.
8. Fill de l’oncle. Peça cúbica utilitzada en jocs d’atzar.
Vocal
9. Pronom reflexiu. Tros prim de carn sense os.
10. Consonant. Produir. Percebre sons.

Passat i present del parc del Passeig (1977-2002 )




